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TÜRKİYE VE SUUDİ ARABİSTAN 
ARASINDA STRATEJİK İŞBİRLİĞİ
Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Kral Selman iki ülke arasında Yüksek Düzeyli Stratejik İşbirliği 
Konseyi’nin kurulması konusunda mutabakata vardı

СТРАТЕГИЧЕСКОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО ТУРЦИИ С 
САУДОВСКОЙ АРАВИЕЙ
Президент Эрдоган посетил короля Саудовской Аравии и обсудил тему создания 
Высшестепенного Стратегического Сотруднического совета между двумя странами

6. BOĞAZİÇİ ZİRVESİ, DAHA FAZLA REFAH İÇİN ÇIRAĞAN SARAYINDA TOPLANDI
6-Босфорский саммит состоялся во дворце Чираган, где обсуждалось дальнейшее процветание

KIRGIZİSTAN’IN İLK 
ANKARA BÜYÜKELÇİSİ 
OKEYEV BAŞKENTTE 
ANILDI
Kırgızistan’ın bağımsızlığına 
kavuşmasının ardından bu ülkenin 
Ankara’da görev yapan ilk büyükelçisi 
olan yönetmen, senarist ve devlet adamı 
Tölömüş Okeyev, doğumunun 80’inci 
yılında düzenlenen etkinlikle anıldı. 

День памяти первого 
кыргызского посла 
в Анкаре прошел в 
столице Турции. 
Прошли поминки в честь 80-летия 
первого посла в Анкаре со времен 
независимости Кыргызстана, 
сценариста и государственного 
деятеля Толомуша Океева. 

TÜRK PROFESÖR AZİZ 
SANCAR, NOBEL KİMYA 
ÖDÜLÜ’NÜ ALDI
Турецкий ученый 
получил Нобелевскую 
премию по химии

ASKERİ İSLAM BİRLİĞİ 
NE YAPACAK?

ULUSLARARASI SİVİL 
İNİSİYATİF GAZETESİ 
ADANA’DA

ЧТО БУДЕТ С 
ИСЛАМСКИМ ВОЕННЫМ 
АЛЬЯНСОМ?

Газеты «Международная 
Гражданская Инициатива» 
в г. Адана

Türk ve İslam dünyasına 
Uluslararası etkinlikleriyle hizmet 
eden Keçiören Belediye Başkanı 
Mustafa Ak, geçmişten günümüze 
kadar yapmış olduğu Uluslararası 
Etkinliklerden ötürü ve en son 
Kırgızistan Cumhuriyetine ev 
sahipliği yaparak 6. Uluslararası 
Ramazan Etkinlikleri 
Uluslararası Kültürel gösteriler 
Kırgız Gecesine ev sahipliği 
yapmasından ötürü Kırgızistan-
Türkiye Fahri Konsolosu Dr. 
Mustafa Kurt, başkan Ak’a 
teşekkür ziyaretinde bulunarak 
Kırgızistan Milli kıyafeti giydirip 
Kırgız milleti adına şükranlarını  
iletti.

За поддержку в проведениии 
международных мероприятий, 
связанным с тюркским и 
исламским миром, а также в 
помощи в проведении вечерней 
программы Кыргызстана в 
Анкаре в 6-международном 
мероприятии в честь святого 
месяца Рамазан, в котором 
был проведен кыргызкий вечер, 
Почетный консул Кыргызстана 
в Анкаре доктор Мустафа Курт 
выразил благодарность мэру 
Кечиорена Мустафе Аку.

Mustafa Ak; 
“Kardeşliğimizle 
sınırları kaldırdık”

Мустафа Ак отметил: 
«Мы свели на нет 
все границы нашего 
братства»

Uluslararası İşbirliği Platformu (UİP) 
tarafından, Türkiye İhracatçılar 
Meclisi (TİM) ev sahipliğinde bu yıl 
6’ncısı düzenlenen Boğaziçi Zirvesi Bu 
yıl 80 ülkenin siyaset ve iş dünyasının 
önde gelen isimlerinin katılımıyla 9-11 
Aralık tarihleri arasında  Çırağan 
Sarayı’nda gerçekleşti.
На основании международного 
сотрудничества ассамблеи 
экспортеров Турции в этом году 
саммит провели в Босфоре. На этом 
саммите участвовали 80 стран, 
лидирующие в сфере бизнеса и 
политики. Саммит проходил с 9 по 
11 декабря во дворце Чираган. 
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Gazi Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Mehmet Türker de etkinliğe ev sahip-
liği yapmaktan duyduğu memnuniyeti dile 
getirdi.

Kırgız şarkıcı Salamat Sadıkova’nın mini 
bir konser verdiği, Okeyev’in, “Çocuklu-
ğumuzun Gökyüzü” filminin gösterildiği 
etkinliğe, Okeyev’in Kızı Aziza Okayev de 
katıldı.

Tölömüş Okeyev, 11 Eylül 1935’te 
Kırgızistan’da dünyaya geldi. Yönetmen ve 
senarist olarak birçok filme imza atan ve 
Kırgızistan’da milletvekilliği yapan Okeyev, 
Kırgızistan’ın Türkiye’deki ilk büyükelçisi 
oldu.

Uluslararası Moskova Film Festivali’nde 
jüri üyeliği de yapan Okeyev, 18 Aralık 
2001’de Ankara’da hayatını kaybetti.

Jusunov, Türk ve Kırgız halklarının et ve 
tırnak gibi ayrılamaz olduğunu ifade ede-
rek, “Kırgız ve Türk halklarının tarihi, kül-
türü, sanatı, inancı, dünü ve yarını birdir. 
Kırgız-Türk kardeşliği her zaman devam 
edecektir” dedi.

-“Okayev, dostluk köprüleri oluşturdu”

TÜRKSOY Genel Sekreter Yardımcısı Fırat 
Purtaş da, Okeyev’in, vefatından sonra da 
insanları bir araya getirdiğine dikkati çeke-
rek, devlet adamının iki ülke arasında dost-
luk köprüleri oluşturduğunu söyledi.

Okeyev’in başarılı bir yönetmen de olduğu-
na dikkati çeken Purtaş, yeni neslin sanat-
çının filmlerinden ilham aldığını ifade etti.

Purtaş, TÜRKSOY olarak Türk dünyasının 
değerli sanatçıları için anma yılları yap-
tıklarını ve yapmaya devam edeceklerini 
belirtti.

Ankara (Sivil İnisiyatif) - 
Kırgızistan’ın bağımsızlığına kavuşma-

sının ardından bu ülkenin Ankara’da görev 
yapan ilk büyükelçisi olan yönetmen, sena-
rist ve devlet adamı Tölömüş Okeyev, do-
ğumunun 80’inci yılında düzenlenen etkin-
likle anıldı. Programa Kırgızistan Ankara 
Büyükelçisi İbragim Junusov , Kırgızistan 
Türkiye Fahri Konsolosu Dr. Mustafa Kurt, 
Türksoy genel sekreter yardımcısı Fırat 
Purtaş, Gazi Üniversitesi rektör yardımcısı 
Mehmet Türker, Okeyev’in Kızı Aziza Oka-
yev, Kırgız şarkıcı Salamat Sadıkova, Kırgı-
zistan Devlet Sinema Departmanı Muktalı 
Bektanalitev, Kırgızistan Milli Kütüphane 
Müdürü Cıldız Bakaşeva ve çok sayı kırgız 
öğrenci katıldı.

Kırgızistan’ın Ankara Büyükelçisi İbragim 
Junusov, Gazi Üniversitesi, Uluslararası 
Türk Kültürü Teşkilatı (TÜRKSOY) ve Kır-
gızistan Ankara Büyükelçiliği tarafından 
düzenlenen toplantının açılışında yaptığı 
konuşmada, Okeyev’in ülkesinin Türki-
ye’deki ilk büyükelçisi olduğunu hatırlattı.

Elçilik görevi boyunca Okeyev’in birçok 
başarıya imza attığını belirten Junusov, 
devlet adamının başarılarını takip ettiğini 
söyledi.

Kırgızistan’ın adını 1960 yılından itibaren 
dünyada duyuran sanatçılardan birinin 
de Okeyev olduğunu vurgulayan Jusunov, 
“Okeyev, küçücük bir Kırgız çadırında doğ-
du ama onun adı tüm dünyaya ulaştı. Oka-
yev her zaman bizim kalbimizdedir” diye 
konuştu. 

KIRGIZİSTAN’IN 
İLK ANKARA 
BÜYÜKELÇİSİ 
OKEYEV 
BAŞKENTTE 
ANILDI

Kırgızistan’ın bağımsızlığına kavuşmasının ardından 
bu ülkenin Ankara’da görev yapan ilk büyükelçisi olan 
yönetmen, senarist ve devlet adamı Tölömüş Okeyev, 
doğumunun 80’inci yılında düzenlenen etkinlikle anıldı. 

что новое поколение вдохновляется 
фильмами Океева. 

Кроме этого Пурташ отметил, что 
Тюрксой уже много лет проводит и про-
должит проводить Дни Памяти всем дра-
гоценным артистам тюркского народа.

Помощник ректора университета Гази 
проф. Др. Мехмет Тюркер отметил, что 
для него в радость содействовать в орга-
низации этого мероприятия. 

Кыргызская певица Саламат Садыко-
ва выступила с маленьким концертом. 
Также на показе одного из детищ Океева, 
“Небо нашего детства” приняла участие 
дочь режиссера Азиза Океева. 

11 сентября 1935 года родился Толо-
муш Океев. Как режиссер и сценарист во 
многих фильмах проявлялся его почерк. 
Также помимо художественной деятель-
ности он смог принять участие в гос. 
учреждении, став первым послом КР в 
Турции.

Он также являлся одним из членов 
жюри на международном фестивале 
Мосфильма и 18-декабря 2001-года в Ан-
каре он покинул нас.

стижения Океева во время его работы в 
посольстве. 

“Океев родился в маленькой юрте, 
но его имя распространилось по всему 
миру. Океев всегда в наших сердцах.” – 
сказал Ибрагим Жунусов, отметив то, 
что Океев является одним из знамени-
тых артистов, прославившихся на весь 
мир с 1960 - года. 

Также Жунусов, подметив, что кыр-
гызский и турецкий народ неразделимы 
как душа и тело, сказал: ” У кыргызов 
и турков история, культура, искусство, 
вера, вчера и завтра едины. Дружба меж-
ду кыргызами и турками навсегда. “

Океев установил мост дружбы. 

Помощник генерального секретаря 
международной организации Тюрксой 
Фырат Пурташ обратил внимание на 
то, что даже после смерти Толомуш 
Океев собрал людей в один круг и уста-
новил мост дружбы между двумя стра-
нами. 

Также отметив, что Океев является 
успешным режиссером, Пурташ заявил, 

Анкара (Гражданская инициати-
ва) - Прошли поминки в честь 

80-летия первого посла в Анкаре со 
времен независимости Кыргызстана, 
сценариста и государственного деяте-
ля Толомуша Океева. На мероприятии 
присутствовали: посол Кыргызстана в 
Анкаре Ибрагим Жунусов, почетный 
консул Кыргызстана в Анкаре др. Мус-
тафа Курт, помощник генерального 
секретаря международной организации 
Тюрксой Фырат Пурташ, помощник рек-
тора университета Гази Мехмет Тюркер, 
дочь Толомуша Океева Азиза Океева, 
кыргызская певица Саламат Садыкова, 
госдепартамент Кыргыз Кино Мукталы 
Бектаналиев, директор национальной 
библиотеки Жылдыз Бакашева и много-
численные кыргызские студенты.  

На открытии мероприятии, органи-
зованном со стороны университета Гази, 
международной культурной органи-
зации (ТЮРКСОЙ) и посольства КР в 
Анкаре посол КР в Анкаре в своей речи 
упомянул о том, что Океев был первым 
послом КР в Турции. 

Также Ибрагим Жунусов отметил  до-

День памяти первого кыргызского посла в 
Анкаре прошел в столице Турции. 
Прошли поминки в честь 80-летия первого посла в Анкаре со времен независимости 
Кыргызстана, сценариста и государственного деятеля Толомуша Океева. 



3интервал 2015
Гражданская Инициатива

ve hakka Hizmet etmeyi bir borç biliyo-
ruz dedi. 

Kurt; İnsan odaklı hizmet üreten 
ve hizmetlerinin karşılığında dün-
yalık hiçbir şey istemeyen insanlar 
kıymetlidir.

Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu 
Dr. Mustafa Kurt; Bildiğiniz üzere ben-
deniz aynı zamanda Başkent Platformu 
genel başkanıyım. Bizlerde İnsan odaklı 
gönüllülük esasına göre hizmet eden 
ulusal ve uluslararası arenada “İnsanı 
yaşat ki, devlet yaşasın” anlayışına 
hizmet eden sivil toplum kuruluşuyuz. 
Arkadaşlarımız yaptığı hizmetlerinin 
karşılığında dünyalık hiçbir şey isteme-
yen insanlar kıymetlidir düşüncesiyle 
çalışmalarına devam ediyorlar. Ata ba-
balarımızın yaptığı gibi yedi içti göçtü 
değil tarihe iz bırakma derdinde olan 
insanlarla beraberiz. Ecdadımızın bize 
bırakmış olduğu vakıf anlayışına sahip 
çıkma gayretindeyiz. Aslında bizler hiz-

Как всем известно я являюсь 
главным директором столичной 
платформы. Мы являемся организацией, 
которое придает огромное значение 
человечеству и придерживаемся 
философии «Дай жизнь человеку, 
чтобы жила страна» и мы пытаемся 
продвинуть на международную арену 
это философию. Нет цены человеку, 
выполняющую работу добросовестно, к 
тому же бескорыстно. На этом понятии 
основана наша работа. Нам очень 
важно, какое наследие мы оставим 
нашим предшественникам, потомкам. 
Мы являемся, образно выражаясь, 
мостом между предками и потомками. 
Мы хотим оставить значимое наследие 

met verenle alan arasında bir köprüyüz. 
Sizlerin bu güzel çalışmaları beraberin-
de sivil toplum kuruluşlarının destek 
ve iştirakları ile taçlanmış olacak. Zaten 
Keçiören belediye başkanı olarak sivil 
toplum kuruluşlarına verdiğiniz önem 
ve destekler bizi ziyadesi ile memnun 
etmektedir.

Kurt «Atalarımızın akıl, gönül, heye-
can üçlüsü ile büyük fetihler yaptığını, 
dağları aştığını, gönülleri fethettiğini, 
tarih gerçekler içerisinde görmekte ve 
bilmekteyiz.. ‘Marifet iltifata tabidir’ 
sözünden hareketle; aklını-gönlünü 
halkın hizmetlerine vakfeden Keçiören 
Belediye Başkanı Mustafa Ak başkanı-
mızda günümüzün yönetici kahrama-
nıdır bu sebeple ata mirasımız olan Kır-
gızistan Milli Kıyafeti  Çapan ve Kalpak 
giydirerek tarihe olan bağlılığımızı ve 
saygımızı bir kez daha yenilemiş olduk 
dedi.

своим потомкам. Ваше участие в 
поддержке нашим работам не останется 
незамеченным. 

Мустафа Курт: «Мы все знаем и видим 
результаты всего, что нам оставили 
наши предки: мудрость, переданная 
ими нам, их победы в войнах, все 
прочие исторические моменты. «Делать 
комплимент тоже талант» исходя из этих 
слов, за бескорыстную поддержку мы 
поблагодарили мэра Кечиорена Мустафу 
Ака  выразили почтение и надели на 
него одно из наследий наших предков 
кыргызское национальное одеяние 
(чапан и калпак), тем самым обновили 
связь взаимоуважение между нами.

Kırgızistan Milli kıyafeti giydirip Kırgız 
milleti adına şükranlarını  iletti.

Mustafa Ak; “Kardeşliğimizle sı-
nırları kaldırdık”

Başkan Ak; Cumhurbaşkanımızın, 
Başbakanımızın felsefesi olan aynı 
zamanda Başkent Platformunun da 
misyonu olan “ İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” anlayışına hizmet etmek bizim 
asli görevimizdir. Bizler sadece şehir-
lerin fiziki yapısıyla değil insanların 
gönül imarıyla da uğraşıyoruz. Sınırları 

aştık, kardeşli-
ğimizde sınır-
ları kaldırdık. 
Dünya ülkeleri 
ile birlikte 
Anadolu’nun 
bitmez tüken-
mez zenginli-
ğini sunduk ve 
hizmetlerimizi 
devam ettire-
ceğiz. Ecdadı-
mıza halkımıza 

стремится выполнить наш президент, 
премьер-министр, столичная платформа, 
в том числе и я. Мы заняты не только 
физиологией города, но продвигаем 
мир между людьми. Мы пересекли все 
границы, мы вовсе убрали границы в 
нашем братстве. Совместно со всеми 
странами мира, мы представили 
нескончаемые богатства и будем 
продолжать работать дальше в этом 
русле. Пусть это будет некой платой 
долгов нашему народу, предкам.

Мустафа Курт: «Очень мало людей, 
которые бескорыстно готовы помочь и 
нет им цены».

Почетный консул Кыргызстана в 
Анкаре доктор Мустафа Курт:

Ankara (Sivil İnisiyatif) - Türk 
ve İslam dünyasına Uluslararası 

etkinlikleriyle hizmet eden Keçiören 
Belediye Başkanı Mustafa Ak, geçmiş-
ten günümüze kadar yapmış olduğu 
Uluslararası Etkinliklerden ötürü ve en 
son Kırgızistan Cumhuriyetine ev sa-
hipliği yaparak 6. Uluslararası Ramazan 
Etkinlikleri Uluslararası Kültürel göste-
riler Kırgız Gecesine ev sahipliği yapma-
sından ötürü Kırgızistan-Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr. Mustafa Kurt, başkan 
Ak’a teşekkür ziyaretinde bulunarak 

Анкара (Гражданская Инициатива) 
– За поддержку в проведениии 

международных мероприятий, 
связанным с тюркским и исламским 
миром, а также в помощи в проведении 
вечерней программы Кыргызстана 
в Анкаре в 6-международном 
мероприятии в честь святого месяца 
Рамазан, в котором был проведен 
кыргызкий вечер, Почетный консул 
Кыргызстана в Анкаре доктор Мустафа 
Курт выразил благодарность мэру 
Кечиорена Мустафе Аку.

Мустафа Ак отметил: «Мы свели на 
нет все границы нашего братства»

Мустафа Ак: « «Дай жизнь человеку, 
дабы жила страна» - это философия, 
которая является миссией, которую 

KIRGIZİSTAN-TÜRKİYE FAHRİ 
KONSOLOSU DR. MUSTAFA KURT, 
KEÇİÖREN BELEDİYE BAŞKANI 
MUSTAFA AK’A TEŞEKKÜR 
ZİYARETİNDE BULUNDU…
“Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu Dr. Mustafa Kurt, 
başkan Ak’a teşekkür ziyaretinde bulunarak Kırgızistan Milli 
kıyafeti giydirip Kırgız milleti adına şükranlarını  iletti.”

Почетный консул Кыргызстана 
в Анкаре Доктор Мустафа Курт 
провел благодарственный визит 
мэру Кечиорена Мустафе Аку…
«Почетный консул Кыргызстана в Анкаре доктор 
Мустафа Курт посетив мэра Кечиорена Мустафу 
Ака, выразил благодарность, надев на него кыргызскую 
национальную одежду (чапан).»



Aralık 2015
SİVİL İNİSİYATİF4

ADANA ( Sivil İnisiyatif )-  
Ayamder (Adana Yapı Müteah-

hitleri Derneği)  Başkanı Mustafa Fidan 
Vursavaş, ATO (Adana Ticaret Odası) 
Başkanı Atila Menevşe, Adana şubesi 
Misiad (Müstakil Sanayici ve iş adamları 
derneği) Başkanı Suat Yahşi Akamder 
(Adana Kamu Müteahhitleri Derneği) 
Başkanı Mustafa Karslıoğlu  ve yöneti-
mini yerinde ziyaret eden Kul, Başkan ve 
yönetim kuruluna Türkiye’de ve Dünyada 
İlk olma özelliğine sahip Uluslararası Sivil 
İnisiyatif Gazetesini tanıttı.  BM tanıdığı 
196 devletin devlet başkanlarına, başba-
kanlarına ve ülkemizdeki büyük elçilikle-
re hitap eden ve  ( İngilizce Türkçe)  (Rus-
ça Türkçe)  Aylık Yayın yapan Uluslararası 
Sivil İnisiyatif Gazetesi artık 81 ilde tem-
silcileri vasıtası ile yaygın hale getirilerek 
temsil edilecek…

Akamder Başkanı Mustafa Karslıoğlu,  
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesinin 
Adana da olmasından sevinç duydukları-
nı, Gazetenin STK’lar tarafından büyük 

ilgi göreceğini ve Ülkemizde bu konuda 
büyük bir açığın kapanacağını söyledi.

Ayamder (Adana Yapı Müteahhitleri 
Derneği) Başkanı Mustafa Fidan Vursa-
vaş, Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
Adana olması Adana ya bir artı getirecek-
tir ve ülkemize yansıyacaktır. Çalışmala-
rınızdan dolayı sizleri kutluyorum dedi.

ATO (Adana Ticaret Odası) Başkanı Ati-
la Menevşe, Uluslararası Sivil İnisiyatif Ga-
zetesinin Adana da olması ve temsilciliğini 
üyemizin yapması bizim için bir sevinçtir. İş 
hayatınızdaki başarılarınızın Gazetecilikte 
de olacağına inanıyorum dedi.

Adana şubesi Misiad (Müstakil Sana-
yici ve  iş adamları derneği) Başkanı Suat 
Yahşi, Gazetenin yayın politikasının güzel 
olduğunu Ülkemizde Gazeteniz ’de bah-
sedilen bir şekilde birlik içerisin de güç 
birliği yapısının artık kaçınılmaz olduğu 
ifadelerin de bulundular. Uluslararası 
Sivil İnisiyatif Gazetesinin Adana’da da 
artık var olmasından mutluyuz dediler.

Адана (Гражданская Инициатива) 
– Директор Аямдер (общество 

подрядчиков в г. Адана), Мустафа Фи-
дан Вурсаваш, Директор АТП (Аданин-
ская Торговая Палата), Атила Менев-
ше, Глава филиала МИСИАД в Адане 
(общество бизнесменов и предприни-
мателей), Суат Яхшы Акамдер, глава 
(Аданинского общества подрядчиков), 
Мустафа Каршыоглу, а также виновник 
собрания, Мехмет Кул представили 
газету «Международная Гражданская 
Инициатива», которая считается един-
ственной в Турции и в мире, в своем 
роде, газетой. Газета, представленная 
главам 196 стран мира, отныне будет 
печататься в 81 регионе Турции.

Директор Акамдер Мустафа Каршы-
оглу выражает свою радость тому, что 
глазета теперь и в г. Адана. Он уверен, 
газета будет интересна многим в стране.

Директор Аямдер (общество 
подрядчиков в г. Адана), Мустафа 
Фидан Вурсаваш  поздравил газету 
с проделанной работой и отметил, 
что труды благоприятно скажутся 
на Турции.

Директор АТП (Аданинская Торговая 
Палата), Атила Меневше, выразил свою 
радость в том, что будет выпускаться и в 
Адане и поблагодарил за то, что их вклю-
чили в ряды представителей

Глава филиала МИСИАД в Адане 
(общество бизнесменов и предпри-
нимателей), Суат Яхшы Акамдер, 
отметил, политика выпуска газеты 
довольно хороша, что повлияет на 
сплоченность и покажет мощь страны. 
Также выразил радость, что газета бу-
дет выпускаться еще и в г. Адана.

Ankara ( Sivil İnisiyatif ) - Kadın-
lar eğitim kültür sosyal yardımlaşma ve 
dayanışma derneği başkanı Ravdet Ercik, 
Başkent Platformu Genel Başkanı ve aynı 
zaman da Kırgızistan- Türkiye Fahri Kon-
solosu Dr. Mustafa Kurt’u makamın da 
ziyaret ederek Ocak ayının sonuna doğru 
açılışını yapacakları kadın eğitim kursları 
için davette bulundu.

Dernek başkanı Ravdet Ercik, Kadınlar 
eğitim kültür sosyal yardımlaşma ve daya-
nışma derneği olarak birçok proje ve çalış-
malarla doğu bölgesindeki kadınlarımızı 
eğitmeyi planlayarak çalışmalarımıza son 
hızla devem etmekteyiz. Sayın Başkanımız 
da bizlerden hiçbir zaman desteğini eksik 
etmedi. Bizler de Başkent Platformunun 
misyonu olan “İnsanı yaşat ki devlet ya-
şasın “ anlayışını benimseyip bu misyonla 
sizlerle beraber olmaktan mutluyuz dedi.

Sizden Destek ve Yardım Beklemek-
teyiz

Başkan Ercik; açılışını yapacağımız 
kursumuz da, kadınlarının el sanatları üze-
rindeki bilgi ve becerilerini arttırarak hem 
kendilerine belge vermek ayrıca yapmış 
oldukları ürünleri ulusal ve uluslararası are-
na da satışa sunarak emeklerinin karşılığını 
da almalarını sağlamak istiyoruz. Tabi ki bu 
konu da en çok Mustafa Kurt başkanımızın 
yardımlarına ihtiyacımız var. Sizin ulusal ve 
uluslararası arenada büyük deneyimlerini-
zin olması ve bir çok başarıya imza atmanız 
bize ne kadar faydalı olacağınız hakkında 
da ışık tutuyor. Bu çalışmalar neticesin de 
kadınlarımız hem meslek sahibi olacak, 
hem para kazanmış olacaklar en önemlisi 

de eğitim almış anneler de çocuklarını eği-
terek daha düzgün bir toplum haline gelmiş 
olacağız. Burada birçok aile işsiz ve haliyle 
aşsız. Çoğu kadın erkek ve çocuk dağlara 
çıkıp yanlış insanların ellerine düşüp kendi 
vatan topraklarında ve başka ülkelerde te-
rörist oluyorlar. Biz bu çalışmalarla bunları 
önlemek istiyoruz. Siz büyüklerimizin yar-
dım ve desteğini bekliyoruz dedi.

Dr. Mustafa Kurt, “Bu çalışmalar 
dağ çıkacak kadın ve kızların önlenme-
sine bir vesiledir” 

Kırgızistan Türkiye Fahri Konsolo-
su  Dr. Mustafa Kurt;  bu ve benzer sivil 
toplum kuruluşlarının istihdama yönelik 
çalışmaların da becerilerini ortaya koyarak 
çalışmaların neticesin de Kadınlarımızın bu 
anlam da bilinçlenmesini ve beraberin de 
istihdama katkı da bulunması daha sonra 
dağ çıkacak kadın ve kızların önlenmesine 
bir vesiledir. Bu derneğin bu anlamda 
ulusal ve uluslararası arenada tanıtımın da 
elimizden gelen yardımları yapmaya hazırız 
dedi. 

Анкара (Гражданская Инициатива) 
– директор женского объединения 
образовательной, культурной и 
социальной помощи и поддержки, 
Равдет Эрджик навестил главного 
директора столичной платформы 
и в то же время почетного консула 
Кыргызстана в Анкаре др. Мустафу 
Курта и пригласил на открытие курсов 
для женщин, которое планируется на 
конец января.

Равдет Эрджик представил немало 
проектов и работ, планируемых им в 
поддержку женщин восточной части 
Турции. Уважаемый директор не мог 
не поучаствовать. Так как уважаемый 
директор так же придерживается 
лозунгу «Дай жизнь человеку, чтобы 

жила страна.» 

Мы ждем от вас 
поддержки и помощи

Равдет Эрджик: 
«Мы собираемся от-
крыть курсы, также 
хотим, чтобы жен-
щины смогли проде-
монстрировать свои 
таланты в ручной ра-
боте, представить на 

международную арену и следственно 
чтобы все это было также оценено и 
оплачено. И конечно же помочь нам 
может Мустафа Курт. Ваш опыт работы 
внутри страны и в интернационале 
нам очень полезен был бы. Эти работы 
помогут женщинам приобрести работу 
и подзаработать, далее передадут эти 
умения своим детям и это поможет 
обществу развиться. Здесь много у 
кого нет семей. Многие, попав на 
неправильный путь, становятся 
террористами в другой стране. 
Поэтому мы нуждаемся в вашей 
помощи.

Др. Мустафа Курт: «Это средство 
предотвращения того, чтобы 
женщины и девушки лазили по 
горам»

Почетный консул Кыргызской 
республики в Анкаре: « Такое 
объединение, несущее пользу 
женщинам достойно того, чтобы 
ему помогали. Также мы все 
будем участвовать в помощи. Мы 
постараемся сделать все, что в наших 
руках, чтобы такое объединение 
пробилось на международную 
арену». 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi Adana’da
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi Adana temsilcisi Mehmet Kul Adana’da Sivil Toplum Kuruluş ziyaretlerine başladı. 

Газеты «Международная 
Гражданская Инициатива» в г. 
Адана
Газета «Международная Гражданская Инициатива», Мехмет 
Кул, представитель от города Адана дал начало визитам 
Гражданско-Общественных фондов в г. Адана

Kadınlar eğitim kültür sosyal 
yardımlaşma ve dayanışma derneği 
başkanı Ravdet Ercikten Ziyaret 

Визит Равдета Эрджик, директор женского 
объединения образовательной, культурной и 
социальной помощи и поддержки.
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çok teşekkür ediyorum, Allah onlardan razı 
olsun» dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 

Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde 
düzenlenen 2015 Yılı Türkiye Bilimler 
Akademisi Ödülleri töreninde açıkla-
malarda bulundu.

AZİZ HOCA EN İYİ ÖRNEK

Nobel ödülü alan Aziz Sancar hakkın-
da da konuşan Erdoğan “Tüm eğitimini 
ülkemizde almış, bu coğrafyayla bağını 
hiçbir zaman kaybetmemiş bir kardeşimiz 
Nobel›e layık görülüyor. Daha fazla söze 
gerek var mı?» dedi ve şu şekilde konuştu;

«Geçtiğimiz günlerde Nobel Ödülü 
alan Prof. Dr. Aziz Sancar hocamız buna 
en güzel örnektir. Düşünün, Mardin 
Savur›da doğmuş. Tüm eğitimini ülke-
mizde almış, bu coğrafyayla bağını hiç-
bir zaman kaybetmemiş bir kardeşimiz 
Nobel›e layık görülüyor. Daha fazla söze 
gerek var mı? Biz bir yönüyle 300 mil-
yonluk Türk dünyasına bir yönüyle 1,7 
milyarlık İslam alemine, bir yönüyle de 
7 milyar insanın tamamına karşı sorum-
lulukları olan bir ülke ve milletiz. Bizim 
böyle bir ruh kökümüz var.»

книги. Статьи были процитированы в сотнях 
научных публикаций. Член Американской 
Национальной академии наук. 

Жена — биохимик Гвен Санжар,  также 
выпускница Университета Техаса в Далласе 
и профессор Университета Северной 
Каролины в Чапел-Хилл

Лауреат Нобелевской Премии по химии 
профессор доцент Азиз Санжар прилетел 
в Турцию специально по приглашению 
главы государства Таипа Эрдогана.

Азиз Санжар в 16:20 прилетел на самолете 
THY рейсом Стокгольм – Стамбул со своей 
женой Гвен Санжар. После отдыха в VIP 
комнатах аэропорта Ататюрк в 18:00 вылетел 
в Анкару. 

Отдельная благодарность Эрдогану

Азиз Санжар сообщил то, что завтра 
встречается с президентом Турции, Таипом 
Эрдоганом и с начальником штаба, Хулусаем 
Акаром. Азиз Санжар: “Спасибо президенту 
Эрдогану и всему турецкому народу. Да будет 
доволен вами Аллах” – сказал Азиз Санжар. 

Президент Реджеп Таип Эрдоган 
выступил на церемонии награждения 
Академии Наук. 

Азиз санжар – самый лучший пример. 

Эрдоган о Санжаре: “Человек, который 
получил образование в нашей стране и 
не потерял связи со своей родной землей. 
Нужны ли еще слова? Азиз Санжар – самый 
лучший пример. Представьте только, 
родился в Савуре, получил все образование 
в нашей стране и наш брат, который не 
потерял связи с Родиной – Азиз Санжар – 
получил Нобелевскую Премию. Нужны ли 
еще слова? Мы имеем обязанность перед 300 
млн людей турецкого мира, перед 1,7 млрд 
исламского и 7 млрд населения планеты.”

MAKALELERİNDEN BİNLERCE 
ALINTI YAPILDI 

300’e yakın makale ve 33 kitap yayınla-
dı. Makalelerinden binlerce bilimsel yayın-
da alıntı yapıldı. Amerikan Ulusal Bilimler 
Akademisi ve Türk Bilimler Akademisi 
üyesi. 

Kuzey Karolayna Üniversitesi Tıp Okulu 
Biyokimya ve Biyofizik bölümünün öğretim 
görevlilerinden Gwen Boles Sancar ile evli. 
Eşiyle birlikte Carolina Türk Evi›ni kurdu.

NOBEL ÖDÜLLÜ TÜRK BILIM ADA-
MI PROF. DR. AZIZ SANCAR, CUMHUR-
BAŞKANI RECEP TAYYIP ERDOĞAN’IN 
DAVETI ÜZERINE TÜRKIYE’YE GELDI.

Aziz Sancar, THY’ye ait uçakla saat 
16.20’de Stockholm’den İstanbul’a gel-
di. Yanında eşi Gwen Sancar ile birlikte 
İstanbul’a gelen Prof. Dr. Aziz Sancar, bir 
süre AtatürkHavalimanı VIP Salonu’nda 
dinlendikten sonra, saat 18.00’de THY’ye 
ait uçakla Ankara’ya hareket etti.

ERDOĞAN'A ÖZEL TEŞEKKÜR

Sancar, yarın Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan tarafından kabul edilece-
ğini ve Genelkurmay Başkanı Orgeneral 
Hulusi Akar ile görüşeceğini belirterek, 
“Türk halkına ve Cumhurbaşkanı Erdoğan’a 

последствии будет много чем гордиться и 
смогу внести свой вклад в науку Турции” – 
заявил Азиз Санжар в своем заявлении. 

Лауреаты Нобелевской премии по химии 
2015 года: Томас Линдаль, Пол Модрич и 
Азиз Санжар.

Родился седьмым из восьмерых детей 
в бедной семье в городе Савур. Родители 
были безграмотны, но все дети получили 
образование. Будущий ученый окончил 
медицинский факультет в Стамбульском 
университете. 

За свои труды за границей был принят 
в Американскую Национальную академию 
наук. 

Профессору Азизу Санжару была 
присвоена Нобелевская Премия за 
исследование механизмов восстановления 
ДНК.

Репарация ДНК против рака

Прошёл магистратуру и аспирантуру 
по молекулярной биологии в Университете 
Техаса в Далласе. В 1977—1982 годах — в 
постдокторантуре в Йельском университете, 
где написал диссертацию о восстановлении 
ДНК. С 1982 года — в Университете 
Северной Каролины в Чапел-Хилл работал 
в сфере биофизики, лечении рака и 
“биологических часов”.. 

Нобелевскую Премию по химии 
разделили трое ученых: Томас Линдаль, 
Пол Модрич и Азиз Санжар. Азиз Санжар 
является вторым турком после Орхана 
Памука, кому была присуждена Нобелевская 
Премия. 

Процитировано более тысячи 
публикаций. 

Было опубликовано около 300 статей и 33 

-SANCAR, TOMAS LİNDAHL VE 
PAUL MODRİCH İLE NOBEL KİMYA 
ÖDÜLÜ’NÜ KAZANMIŞTI. 

Mardin’in Savur İlçesinde, okuma yaz-
ma bilmeyen ancak eğitime önem veren 
sekiz çocuklu bir anne-babanın çocuğu 
olarak dünyaya gelen Aziz Sancar, İstanbul 
Tıp Fakültesi›ni bitirmiş, yurt dışında yap-
tığı çalışmalarla Amerikan Ulusal Bilimler 
Akademisi›ne kabul edilen üç Türk›ten biri 
olmuştu.

Prof. Dr. Aziz Sancar, hücrelerin hasar 
gören DNA›ları nasıl onardığını ve gene-
tik bilgisini koruduğunu haritalandıran 
araştırmaları sayesinde, 2015 Nobel Kim-
ya Ödülü›nü kazanmıştı.

KANSERLE MÜCADELEDE DNA 
ONARIMI 

ABD’ye giderek Dallas Teksas 
Üniversitesi’nde doktorasını yaptı. Molekü-
ler Biyoloji dalında, DNA onarımı üzerinde-
ki doktorasını 1977 yılında tamamladı. Yale 
Üniversitesi’ndeki doçentlik tezini yine 
DNA onarımı üzerine yaptı. 1982 yılında 
UNC Chapel Hill’de Biyokimya ve Biyofizik 
alanlarında çalıştı. Burada da DNA onarımı, 
hücre dizilimi, kanser tedavisi ve «biyolojik 
saat» üzerinde çalıştı. 

Nobel Kimya Ödülü›nü 3 bilim insa-
nı kazandı. Bu isimlerin arasında Prof. 
Dr. Aziz Sancarda yer aldı. Nobel Kimya 
Ödülü›nü kazanan diğer isimler İsveçli 
Tomas Lindahl ve ABD›li Paul L. Modrich 
oldu. Sancar, Orhan Pamuk›tan sonra No-
bel alan ikinci Türk oldu. 

надеюсь, что в будущем это способствует для 
получения больших наград.”

Для получения награды на сцену Азиза 
Санжара позвал секретарь Клас Густафссон 
со словами:” Уважаемый, Санджар, я 
поздравляю вас от имени Шведской 
Академии и прошу на сцену, чтобы получить 
вашу награду от рук Его Величества Короля 
Швеции. “

Помимо нобелевского диплома и золотой 
медали, ученому также выдано 850 тысяч 
евро.

“Я рад за свою страну. Я рад за свой 
родной город – Мардин. Надеюсь, в 

Türk Profesör Aziz Sancar, İsveç’in 
başkenti Stockholm’de düzenlenen 

törenle Nobel Kimya Ödülü’nü İsveç Kralı 
16’ıncı Gustaf’ın elinden aldı.

Nobel Kimya ödülünü kazanan Türk 
bilim adamı Aziz Sancar, İsveç›in başkenti 
Stockholm›de düzenlenen törende ödülünü 
aldı.

AZİZ SANCAR’DAN ÖDÜL SONRASI 
AÇIKLAMA

Nobel Kimya Ödülü kazanan Türk bilim 
adamı Aziz Sancar, ödülünün Türkiye için 
hayırlı olmasını dileyerek,” İnşallah bun-
dan sonra daha büyük ödüllere kazanır. 
Türkiye›de bilime çok büyük katkıda bulu-
nurlar» dedi.

Aziz Sancar, İsveç›in başkenti 
Stockholm›de düzenlenen törende ödülü-
nü, İsveç Kralı 16. Carl Gustaf›ın elinden 
aldı.

Sancar ödülünü almaya, İsveç Akademisi 
Daimi Sekreteri Prof. Dr. Claes Gustafsson 
tarafından, «Sayın Sancar, İsveç Akademisi 
adına sizi kutluyorum ve Majesteleri Kralın 
elinden Nobel Edebiyat Ödülü’nü almanızı 
rica ediyorum» sözleriyle çağrıldı. 
Nobel Diploması ve altın madalya alan San-
car, 850 bin avro tutarında para ödülüne de 
hak kazandı.

Sancar, yaptığı açıklamada, «Memleke-
tim adına sevindim, Mardin adına sevin-
dim. Memleketim için hayırlı uğurlu olsun. 
İnşallah bundan sonra daha büyük övgüler 
kazanırlar. Türkiye›de bilime çok büyük 
katkıda bulunurlar» ifadelerini kullandı.

Турецкому ученому была присуждена 
Нобелевская премия по химии, 

вручение которой проходила в столице 
Швеции в городе Стокгольм. Премию 
ученому вручил король Швеции Густаф XVI. 
Лауреат Нобелевской премии по химии, 
турецкий ученый Азиз Санжар, получил 
свое вознаграждение на торжественной 
церемонии, которая прошла в столице 
Швеции в городе Стокгольм. 

Пресс-конференция после награждения с 
Азизом Санжаром.

Призер нобелевской премии турецкий 
ученый Азиз Санжар: “Я надеюсь, что 
моя награда будет полезной для Турции и 

TÜRK PROFESÖR AZİZ 
SANCAR, NOBEL KİMYA 
ÖDÜLÜ’NÜ ALDI

Турецкий ученый получил 
Нобелевскую премию по химии
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Lisanssız üretimle ilgili, imar ve enerji 
nakil hattı gibi problemli konuların halli-
ne yönelik iyileştirme tedbirleri alınmalı.

Yerli ürün kullanımına yönelik teş-
vikler gözden geçirilmeli ve bu katkıların 
alınma süreçleri basitleştirilmeli.

“Güneş kentleri” konseptiyle, beledi-
yelere hibe destekleri verilerek, tüketim-
lerini bu kaynaktan karşılamaları sağlan-
malı.

AVM, otel, sanayi kuruluşu, tarımsal 
işletme, vb. yaygın etkisi olacak sektörel 
hibe programları başlatılarak, 3 yıl içinde 
her bir segmentteki örnek uygulama sayı-
sı en az bine çıkartılmalı.

TÜBİTAK bünyesinde güneş teknolo-
jilerinin geliştirilmesine yönelik program 
başlatılmalı, bu alandaki yerli üreticilerin 
bu programda yer alması sağlanmalı.

Güneş sektöründeki finans koşulları 
iyileştirmeli, bankalar özellikle teminat 
koşullarını, sigortalar poliçe koşullarını 
gözden geçirmeli ve iyileştirmeli.

PETROL HEMEN DÜKKANI KA-
PATMIYOR

Bloomberg’in Paris anlaşmasının 
kazananları ve kaybedenlerine ilişkin 
haberinde, “Yenilenebilir enerji ve enerji 
verimliliği gibi geleceği parlak sektörler 
ise eşi benzeri görülmemiş bir fırsat ile 
karşı karşıya” deniliyor. Bu beklentinin 
geleneksel enerji şirketlerini de değişime 
ittiği kaydedilen haberde, Alman elektrik 
şirketi RWE’nin çağa ayak uydurmak için 
ikiye bölünme planını hayata geçireceği 
ve bir şirketin tamamen yenilenebilir 
enerji ve şebekelere odaklanacağı anım-
satılıyor.

Haberde şunlar kaydediliyor: Tüm 
bunlar petrolün bir anda dükkanı kapa-
tacağı anlamına gelmiyor. Uluslararası 
Enerji Ajansı’nın senaryosuna göre, fosil 
yakıtların 2030 yılında halen enerji tale-
binin yüzde 75’ini karşılayacağı öngörülü-
yor. Birçok enerji şirketi doğalgaza yoğun 
yatırım yapıyor. Güneş enerjisi maliyet 
ve verimlilik konusunda hızla ilerlese de, 
halen güneşin olmadığı zamanlarda nasıl 
yeterli miktarda stok yapılacağı konusu 
çözülmüş değil.

Güneş enerjisi bu sözleri en kolay 
tutacakları teknoloji. Sürekli düşen ma-
liyeti, dağıtık güç olması, bireysel kul-
lanıcıya açık olması, gelişme ve büyüme 
potansiyeli en yüksek teknoloji olması 
gibi sebeplerle.

Paris’te Facebook ve Microsoft kuru-
cularının öncülüğünde kurulan birliği 
önemsiyorum. Facebook, Google, Ama-
zon gibi devleri bir araya getiren bir 
organizasyon zaten dünyayı değiştirir. 
Devletler bir araya gelmeyi beceremese 
dahi, bu inovasyon odaklı şirketlerin 
dünyayı dönüştürme gücü çok fazla. 
Teknoloji şirketlerinin enerji işine gir-
mesi buradaki en büyük itici güçlerden 
biri olacak.

BP ya da Rockefeller gibi geleneksel 
enerji şirketlerinden en büyük farkları, 
arkalarında milyarlık kullanıcı kitlesi ve 
takipçilerinin olması” şeklinde konuşu-
yor. Else Enerji Genel Müdürü Mustafa 
Herdem ise “İklimle ilgili koyacağımız 
hedeflerde güneş büyük bir öneme sahip. 
Güneş enerjisi ile ilgili atılacak adımlarda, 
yapılacak düzenlemelerde, ortak akılla 
hareket etmek için çok geniş bir tabanın 
fikri alınmalı. Aksi taktirde sektörümü-
zün önü sanal sorunlarla kapanıyor ve 
yavaşlama seyrine giriliyor” yorumunu 
yapıyor.

GÜNEŞTE BEKLENENLER

2023 yılına kadar en az 10 bin mega-
vat (MW) yeni lisans kapasitesi ortaya 
konulmalı, bununla ilgili başvuru bölgele-
ri ve şartları acilen açıklanmalı.

Karapınar, Karaman, Niğde ve Van 
gibi güneş enerjisi yatırım alanları ile 
ilgili mevzuat bir an önce tamamlanmalı, 
bu bölgelerle ilgili altyapı eksiklikleri ta-
mamlanmalı.

Özellikle ihtisas bölgeleri ile ilgili 
lisans başvuru şartları şeffaf ve adil 
olmalı, önlisans başvuru yönetmeliği öl-
çüm şartı gibi gereksiz bürokrasiden arın-
dırılarak yeniden oluşturulmalı

Lisanssız kapasitelerin yatırıma en 
kısa sürede dönüşmesi için gerekli ted-
birler alınmalı, kısa sürede yatırıma 
dönüşme ihtimali olmayan kapasiteler 
düşürülerek gerçek yatırımcıya tahsis 
edilmelidir.

maruz kalmamak için sanayi devrimi 
öncesine göre sıcaklık artışının 1.5 dere-
cede sınırlandırılması gerektiğini ortaya 
koyduğuna dikkat çeken sektör temsilci-
leri, “Bu hedeflere ulaşmanın yolu, enerji 
altyapısındaki köklü dönüşümden geçi-
yor. Türkiye karbon emisyonlarını azalt-
mak ve düşük karbonlu enerji üretimine 
geçmek için gerekli kaynağa sahip. Fakat 
bunu gerçekleştirmek için daha iddialı 
hedefler belirlenmesi, sektörün gelişimi-
ni hızlandırıcı tedbirlerin alınması şart” 
diyor. Yatırımcıların, Paris’ten sonra iyice 
yıldızı parlayan güneş enerjisi sektörüne 
yönelik Türkiye’deki önceliklerini ise şöy-
le sıralamak mümkün:

PETROLDE DÜŞÜŞ, MOTORİNDE 
İNDİRİM

Petrol fiyatlarında kan kaybı devam 
ediyor. Brent Petrol, İran’ın üretimi artı-
racağı açıklamasının ardından 37 doların 
altına geriledi ve 11 yılın dibini gördü. 
Dün fiyatlar 36.32 dolara kadar düştü. 
Petroldeki düşüşe bağlı olarak akaryakıt 
dağıtım şirketleri, dün gece yarısından 
itibaren geçerli olmak üzere motorinin 
litre fiyatında ortalama 7 kuruş indirim 
yaptı. Ankara’da litresi ortalama 3,60 lira 
olan motorinin yeni fiyatı 3.53 lira oldu. 
Motorin fiyatı İstanbul’da ortalama 3.53 
liradan 3.46 liraya geriledi.

ZUCKERBERG VE GATES DÜNYAYI 
DEĞİŞTİREBİLİR

Ateş Uğurel’e göre sektörün önünün 
açılması için daha güçlü ve daha 
samimi hükümet desteği gerek. Ama 
yatırımcıların da Paris’ten gelen sinyali 
doğru okuması gerektiğini kaydeden 
Uğurel, “Hükümet Paris’ten çıkan sinyali 
doğru okuyacak mı? En azından okuma 
konusunda bundan sonra daha istekli ve 
mecburi olacaktır. Yatırımcı profilinin bu 
konuya ilgi göstereceğini düşünüyorum.

Devlet artık enerji üretiminden çıktı, 
enerji üretimi yapan şirketlerin bu yöne git-
mesi Türkiye’yi etkileyecek. Kamuoyunun 
ve hissedarların çoğu halka açık bu şirket-
ler üzerinde baskı oluşturması ve ‘Termik 
santral yerine güneş santrali kur’ mesajını 
vermesi lazım” diyor. Uğurel, “Her ne kadar 
Paris’te dünyanın 195 ülkesinin aynı anlaş-
maya imza atması çok heyecan verici olsa 
da, herkesin şüphesi bu sözlerin tutulup 
tutulmayacağı yönünde.

Paris ‘İklim Zirvesi’nde ortaya çı-
kan Güneş enerjisinden daha çok 

faydalanma kararının Türkiye’deki enerji 
politikalarını da etkilemesi  bekleniyor.

Enerji ve çevre uzmanlarının ortak gö-
rüşü tarihi Paris anlaşmasının en büyük 
kazananlarından birinin ‘güneş enerjisi’ 
olduğu yönünde. Anlaşmanın, elektrikli 
otomobillerden, yenilenebilir enerjiye 
düşük karbonlu teknolojilere yatırımları 
hızlandırması bekleniyor. Özellikle daha 
çok ülke, karbon üzerinde bir fiyat veya 
vergi uygulamaya koydukça...

Avrupa’nın en az üç katı güneş ışı-
nımına sahip olmasına karşın, güneş 
enerjisinden faydalanma oranında geride 
kalan Türkiye’deki sektör temsilcileri ise 
Paris anlaşması ile ortaya çıkacak ivme-
den faydalanılması gerektiğini vurgulu-
yor. Türkiye’de güneş enerjisinin toplam 
elektrik tüketimindeki payı yaklaşık yüz-
de 0.1

TÜRKİYE’DE YENİ POLİTİKA

Solarbaba Platformu Kurucusu Ateş 
Uğurel, güneş enerjisinin Paris’ten zafer-
le çıkan teknoloji olduğunu söyleyerek, 
“Türkiye’nin güneşi bol, enerji bağım-
sızlığı ve ekonomik büyüme için ihtiyacı 
var. Önündeki engellerin kaldırılması 
ve yatırımcıya güven duyacağı bir ortam 
sağlamak lazım” diyor. Güneş sektörü 
temsilcileri, Türkiye’nin seçimini yapması 
gerektiğini vurgulayarak, “Madem böyle 
bir fırsat var ve Türkiye güneş ülkesi niye 
bundan faydalanmıyoruz, bundan daha 
çok faydalanacak tedbirler almıyoruz? 
Güneş ve rüzgar kurulumunu arttıran 
enerji politikaları istiyoruz. İngiltere’de 
bile güneş 8 bin megavatı (MW) geçti, 
bizde henüz 300 MW yok” diyor. 

SEFERBERLİK İLAN EDİLMELİ

İklim değişikliğiyle mücadele için yol 
haritası niteliğindeki Paris anlaşmasının 
2020’de yürürlüğe girmesi bekleniyor. 
Ancak inşaattan, ulaşıma pek çok 
sektörü etkilemesi beklenen anlaşmanın 
kazananları ve kaybedenleri şimdiden 
tartışılıyor. Güneş enerjisi de kazananlar 
arasında gösteriliyor. Paris anlaşması 
olsa da olmasa da önü açık olan güneş 
enerjisinde, yeni çerçevenin mevcut 
pazarları genişletmesi belirtiliyor.

Türkiye’deki güneş enerjisi yatırımcı-
ları ise Türkiye’nin bir an önce “güneşe 
dönüş” seferberliği ilan ederek, güneş 
enerjisindeki yatırımları hızla artırması 
gerektiğini savunuyor. Paris anlaşması-
nın, iklim değişikliğinin yıkıcı etkilerine 

İKLİM 
ZİRVESİ’NİN 
SONUCU 
TÜRKİYE’Yİ DE 
ETKİLEYECEK
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тысяч мегаватт (МВ), срочно нужно 
будет обсудить все бюрократические 
нюансы, для осуществления.

В местностях, как Карапынар, 
Караман, Ниде, и Ван должны прове-
дены работы по улучшению свойств 
для выработки энергии.

В особенности специальные реги-
оны должны быть освобождены от 
излишних бюрократических бумаг. 

Нужно собрать и представить все 
данные по поводу лицензионных ем-
костей, которое нуждается в финан-
сировании.

Нужно предвидеть все сложно-
сти, при обнаружении какого-либо 
спорного момента, все должно быть 
обсуждено.

Нужно также вести счет на затра-
ты, поддерживать муниципалитет, 
основываясь на концепте «Солнеч-
ные города»..

TÜBİTAK в своей структуре долж-
на начать технологическое развитие, 
чтобы развить солнечную техноло-
гию.

Должна быть улучшена финан-
совая сторона, которая улучшиться, 
если взять под контроль и улучшить 
банки, их нюансы, страховые полиса.

НЕФТЬ НЕ СРАЗУ ЗАКРЫВАЕТ-
СЯ.

Блумберг, в своей речи в париж-
ском собрании, сказал: «Перерабаты-
ваемая энергия сулит нам хорошее 
будущее. Это также ожидания тради-
ционной энергетики и требуется про-
двинуться вперед, чтобы идти в ногу 
со временем, к примеру немецкая 
компания RWE, компания, полно-
стью сосредоточенная на возобновле-
нии источников энергии и сетки.

В СМИ говорится: «Это не значит, 
что все нефтяники должны закрыть-
ся. Международное агентство энер-
гетики, по подсчетам насчитывается 
столько энергии, что оно может обес-
печить энергией до 2030-года 75% 
стран мира. Немногие агентства энер-
гетики инвестируют в природный 
газ. Была решена проблема с тем, что 
в дни отсутствия солнца, как рацио-
нально использовать энергию.

сказав: «Сможет ли правительство 
правильно прочитать сигналы, при-
шедшие с Парижа? По крайней мере 
чтение желательно или должно быть 
принудительном порядке. Мне ка-
жется, это и в интересах инвесторов.

Государство не производит отныне 
энергию, тем самым Турция может 
попасть под влияние фирм, которые 
производят энергию. Всем компе-
тентным лицам государства нужно 
оповещать о том, что нужно вместо 
тепловых электростанций строить 
солнечные электростанции. Угурел 
"И хотя всем было интересно о Под-
писании соглашения 195 стран в 
Париже, каждый сомневался что эти 
обещания были сдержанны. Солнеч-
ная энергия - самый простой способ 
сдержать обещание. Такие причины 
как постоянно падающие расходы 
,распространение власти, быть от-
крытым для отдельного пользователя, 
разработка и потенциал роста, чтобы 
технология была самой высокой.Я 
забочусь о союзе, созданном под ру-
ководством основателей Facebook и 
Microsoft в Париже. Такие гиганты 
как Facebook, Google и Amazon, объ-
единившись в организации, изменят 
мир. У этих компаний, ориенти-
рованных на инновации слишком 
много власти, чтобы изменить мир. 
Технологические Компании, веду-
щие в энергетический бизнес, будут 
здесь одной из крупнейший движу-
щей силой.Самая большая разница 
традиционных компаний как БП и 
Рокфеллер - это то, что за ними есть 
1.000.000.000 зрителей - пользова-
телей и последователей» - сказал 
Угурэль. Однако Мустафа Хердем, 
генеральный директор Else Enerji ска-
зал « В поставленных целях, связан-
ных с климатом, солнце имеет боль-
шое значение. Должна быть очень 
широкая интеллектуальная база, 
иметь здравый смысл, чтобы принять 
меры в отношении солнечной энер-
гии и  регулировать ее. В противном 
случае начало нашего сектора закро-
ют виртуальные проблемы и введётся 
замедленный ход».

ОЖИДАЕМЫЕ НА СОЛНЦЕ

До 2023-года должно быть постро-
ено столько трансформаторов, что-
бы их мощность была не меньше 10 

лагается, повлияет на разные секторы 
транспорта, начались споры по по-
воду выигравших и проигравших от 
этого соглашения. Солнечная энерге-
тика является одним из победителей. 
Было бы Парижское соглашение или 
нет, будущее солнечной энергетике 
обеспечено, так как ожидается от-
крытие новых рынков сбыта.

Инвесторы солнечной энергети-
ки Турции, проведшие агитацию за 
«выбор солнечной энергии», защи-
щают необходимость увеличения 
инвестиций в солнечную энергетику. 
Представители отрасли отметили не-
обходимость ограничить увеличение 
температуры до 1,5 градусов, чтобы 
не допустить разрушительных по-
следствий изменения климата. Они 
заявили: «Путь достижения этой цели 
в переходе к новым видам энергии. 
Турция обладает ресурсами, необхо-
димыми для уменьшения выбросов 
углекислого газа в атмосферу и про-
изводства менее вредной энергии. 
Но для воплощения в жизнь нужно 
поставить конкретные цели, нужно 
принять меры, направленные на уско-
рение развития этой отрасли». Прио-
ритеты инвесторов в отношении сия-
ющей после Парижской конференции 
солнечной энергетике в Турции мож-
но описать следующим образом:

ПАДЕНИЕ ЦЕН НА НЕФТЬ, 
СКИДКИ НА ДИЗЕЛЬ

Цены на нефть продолжают стре-
мительно падать. Нефть марки Brent 
упала ниже 37 долларов и побила 11 
летний минимум после оглашения 
новости об увеличении добычи не-
фти Ираном. Вчера котировки опу-
стились до 36,32 доллара за баррель. 
По причине падения цены на нефть 
дистрибьюторские компании понизи-
ли цену на дизель на 7 куруш. 1 литр 
дизеля в Анкаре опустился с 3,6 лир 
до 3,53 лир. В Стамбуле цена упала с 
3,53 до 3,46 лир.

ЦУКЕРБЕРГ И ГЕЙТС МОГУТ 
ИЗМЕНИТЬ МИР

По мнению Атеш Угуреля для 
развития отрасли необходима более 
сильная и серьезная поддержка госу-
дарства. Угурэль подметил, что нуж-
но инвесторам правильно распозна-
вать сигналы, приходящие с Парижа, 

Решение об использовании 
солнечной энергии в большем 

количестве, принятом на парижском 
климатическом саммите повлияет на 
энергетическую политику Турции.

Общее мнение экспертов в обла-
сти энергетики и окружающей среды 
склоняется к тому, что решение о 
«солнечной энергии» было одной из 
самых значимых достижений париж-
ского соглашения. Исходя из этого 
соглашения, ожидается рост вложе-
ний в электрические автомобили, 
возобновляемые источники энергии 
и технологии на основе содержания 
низкого количества углерода. Осо-
бенно, если в странах будут установ-
лены налоги на использование угле-
рода...

Несмотря на то, что уровень сол-
нечной радиации в Турции превыша-
ет европейские показатели в 3 раза, 
она осталась далеко позади в исполь-
зовании солнечной энергии, а по этой 
причине представители энергетиче-
ского сектора Турции отметили, что 
необходимо воспользоваться поло-
жительным влиянием парижского 
соглашения. В Турции произведенная 
солнечная энергия составляет лишь 
0.1% от энергопотребления страны.

НОВАЯ ПОЛИТИКА В ТУРЦИИ

Создатель платформы Solarbaba 
Атеш Угурел, отметив победу сол-
нечной энергии в Париже, сказал: «В 
Турции много солнечной энергии, 
нам необходима энергетическая неза-
висимость и рост экономики страны; 
в последующем мы должны избавить-
ся от преград и создать вселяющее 
доверие в инвесторов атмосферу». 
Представители солнечной промыш-
ленности, подчеркнув необходимость 
Турции сделать выбор, сказали: «При 
наличии такой возможности и учи-
тывая то, что Турция является сол-
нечной страной, почему мы не поль-
зуемся солнечной энергией, почему 
не принимаем меры для большего 
использования?» Мы нуждаемся в 
энергетической политике, предусма-
тривающей увеличение постройки 
солнечных и ветровых электростан-
ций; даже в Великобритании мощ-
ность солнечных станций превысила 
8 тысяч мегаватт, однако, у нас нет и 
300 мегаватт».

НЕОБХОДИМА АГИТАЦИЯ

В целях борьбы с изменением кли-
мата Парижское соглашение по до-
рожной карте вступит в силу в 2020 
году. Но строительство, как предпо-

РЕЗУЛТАТЫ 
КЛИМАТИЧЕСКОГО 
САММИТА 
ЗАТРОНУТ И 
ТУРЦИЮ
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«karşımıza çıkan tüm terör örgütleriy-
le mücadele edeceğiz» yanıtını verdi.

SURİYE ORDUSU HEDEF OLUR 
MU?

Peki bu tanım ne kadar genişletile-
bilir, örneğin Suriye ordusu da hedef 
olabilir mi?

Alptekin Dursunoğlu’na göre böyle 
bir ihtimal var: “Suudi Arabistan’ın, 
Türkiye’nin, Katar’ın örneğin Nusra 
Cephesi’yle ya da Ahrar üş Şam’la her-
hangi bir sorunu yok. Ahrar üş Şam, 
Riyad’daki toplantıya Suudiler tarafın-
dan muhalif grup olarak davet edildi. 
Çok muhtemeldir ki bunlar, Suriye’de 
ordu veya Hizbullah’ı hedeflemek için 
böylesi bir koalisyon kurmuş olabilir.»

«Ama bunu yapabilirler mi bu ayrı 
bir mesele. Örneğin Suriye ordusu vu-
rulduğunda Rusya›nın ve Amerika›nın 
tepkisi ne olur bu da ayrı bir mesele 
tabii.»

ABD Savunma Bakanı Ash Carter 
ilk tepkisini bugün bir ziyaret için bu-
lunduğu İncirlik üssünde verdi.

Carter gazetecilerin sorusu üzeri-
ne «Bu koalisyon konusunda Suudi 
Arabistan›ın aklında ne olduğunu 
öğrenmek için sabırsızlanıyoruz. Ama 
genel olarak, Sünni Arap ülkelerinin 
DAEŞ›le mücadeleye daha büyük katkı 
sunmaları yönünde bizim teşvikleri-
mizle aynı çizgide» cevabını verdi.

Bu da ittifakın, ABD öncülüğünde-
ki koalisyona «yedek güç» olabileceği 
yorumlarına neden oldu.

Bölgede varlığını güçlendiren 
Rusya ise şimdilik temkinli. Kremlin 
sözcüsü Dmitri Peskov, Suudi önder-
liğindeki ittifakla ilgili bir değerlen-
dirme yapmak için ‹daha fazla ayrıntı› 
beklediklerini söyledi.

Peki ya Türkiye? Uzmanlar, 
Türkiye›nin koalisyonda ne tür bir 
rolü olacağı konusunda henüz bir net-
lik olmadığı görüşünde.

Başbakan Ahmet Davutoğlu da 
açıklamasında, koalisyon için «Suudi 
Arabistan›dan böyle bir toplantı, ge-
niş kapsamlı birliktelik için bir davet 
geldiğinde buna olumlu baktığımızı 
ifade ettik. Terör ile İslam›ı özdeş-
leştirmek isteyenlere en iyi cevaptır» 
ifadelerini kullandı.

Fakat Türkiye›nin katkısına dair 
ayrıntı vermedi. 

layan BAE Üniversitesi Siyaset Bilimi 
Profesörü Abdülhalek Abdullah koa-
lisyonun mezhep temelinde görülme-
mesi gerektiği görüşünde: «Zaten tüm 
dünyadaki 40›tan fazla İslam devle-
tinin çoğunluğu Sünni. Resmi olarak 
Şii devlet statüsünde olan tek İslam 
devleti İran. Şii koalisyona karşı Sünni 
koalisyondan bahsetmek çok anlam-
sız. Bu, terörizme karşı İslam koalis-
yonudur Sünni koalisyonu değil.»

‘SURİYE VE IRAK’A OPERAS-
YONLAR İÇİN DÜŞÜNÜLÜYOR’

Yakın Doğu Haber Genel Yayın 
yönetmeni ve Orta Doğu uzmanı 
Alptekin Dursunoğlu ise ittifakı şöyle 
tanımlıyor:

“Rusya’nın özellikle Suriye’de oyu-
na dâhil olmasından sonra, bunların 
Suriye’deki ‘devrim’ projesi çökmüş 
oldu. Yemen’i bombalayan Suudilerin 
liderliğinde, başka ülkelerle güncel-
lenmiş, biraz da kabartılmış olarak 
Suriye’ye, Irak’a yönelik operasyonlar 
için düşünülüyor.”

PEKİ NE TÜR OPERASYONLAR 
OLABİLİR BUNLAR, KİMİ HEDEF 
ALIR?

BAE Üniversitesi Siyaset Bilimi 
Profesörü Abdülhalek Abdullah’a göre 
koalisyon öncelikle DAEŞ’in yükselişi-
nin yarattığı ihtiyaçtan doğdu.

Abdullah «DAEŞ›in yükselişi yal-
nızca uluslararası toplum değil, özel-
likle İslam devletleri tarafından ortak 
eyleme geçilmesi ihtiyacını doğurdu. 
Bu da, DAEŞ›le mücadelede İslam dev-
letlerinin ön planda olması gerektiği 
farkındalığından ortaya çıktı.» diyor.

Suudi Savunma Bakanı Muham-
med bin Selman da ittifakı ilan ettiği 
basın toplantısında sorulan «Tek he-
def DAEŞ mi olacak» sorusu üzerine 

dikkat çekip amacını şu sözlerle sor-
guluyor:

«Bu DAEŞ›le mücadele koalisyonu 
mu yoksa asıl olarak İran’ın bölge-
deki etkisini kontrol altında tutmak 
ve Hizbullah ya da Husiler gibi diğer 
Şii gruplarla mücadele etmek amaçlı 
Sünni koalisyonu mu? Yoksa Mısır›da 
mevcut statükoya destek çıkıp 
Suriye›deki rejimi devirmeye çalışan 
bir koalisyon mu? Amaçları henüz çok 
net değil. Ama bu Sünni bir koalis-
yon.»

Ashour›a göre oluşuma dâhil olma-
yan Suriye, Irak ve İran, koalisyonu 
“Düşman bir kuruluş olarak görecek. 
İran da çıkarlarının zayıflatılacağını 
düşünecek.»

Ashour «Zaten Suudi Arabistan, 
İran›ı DAEŞ›den bile daha büyük bir 
tehdit olarak görüyor» diye devam 
ediyor sözlerine.

‘MEZHEP TEMELİNDE DÜŞÜ-
NÜLMEMELİ’

Suudi Arabistan komşusu 
Yemen’de İran’ın desteklediği Şii Hu-
silere karşı dokuz ay boyunca hava 
saldırıları düzenlemiş, Yemen İran ile 
Suudi Arabistan’ın vekâlet savaşı ala-
nına dönüşmüştü.

İRAN’DAN KOALİSYONA DAİR 
HENÜZ BİR AÇIKLAMA GELMEDİ

Irak Parlamentosu Güvenlik Ko-
mitesi başkanı ise, Arap medyası-
na yansıyan haberlere göre “Suudi 
Arabistan’ın kurduğu koalisyon mez-
hepsel ve İslam’ı temsil etmiyor” diye 
çıkıştı.

Fakat koalisyonun mezhepsel ayrı-
mı gözettiği eleştirilerine karşı çıkan 
uzmanlar da var.

BBC Türkçe›nin sorularını yanıt-

Suudi Savunma Bakanı 
Selman’ın duyurduğu İttifak ne 
yapacak, kuruluş amacı ne?

Suudi Arabistan öncülüğünde, 
Türkiye’nin de aralarında olduğu 34 
ülkenin katılımıyla oluşturulan ‘Terö-
re karşı İslam İttifakı’ amacını, “tüm 
terörist gruplarla mücadele” olarak 
belirledi.

Koalisyonun kuruluş deklarasyo-
nunda, “terörle mücadelede askeri 
operasyonların koordine edileceği ve 
destekleneceği” gibi genel bir ifade yer 
aldı; DAEŞ veya herhangi başka bir 
örgütün adına yer verilmedi.

Nüfusları ağırlıklı olarak Sünni 
olan devletlerin katılımıyla oluşturu-
lan koalisyona ABD de destek oldu. 
Rusya ise temkinli.

İttifakın oluşumu, Salı sabah erken 
saatlerde duyuruldu. Sessiz sedasız 
kurulan, oluşum sürecine dair müza-
kere haberleri basına pek sızmayan 
koalisyon pek çok kişi için sürpriz 
oldu.

Koalisyonun tam olarak ne yapa-
cağı ve Türkiye›nin nasıl bir katkı 
sunacağına dair de henüz ayrıntılı 
açıklama yok.

Uzmanlar ise ittifakın kimliği ve 
amacına dair farklı görüşler dile geti-
riyor.

‘SÜNNİ KOALİSYON’

Koalisyonun en belirgin özelliği, 
Sünni nüfusun ağırlıkta olduğu ülke-
lerin katılımı.

Mısır›ın da sonradan eklenmesiyle 
sayısı 34›e çıkan koalisyonda, Şii nü-
fusun çoğunlukta olduğu İran ve Irak 
gibi önemli ülkeler yok.

Mısır doğumlu akademisyen Omar 
Ashour da ittifakın Sünni yapısına 

ASKERİ İSLAM BİRLİĞİ 
NE YAPACAK?
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Министр обороны Саудовской 
Аравии Сельман объявил альянс, что 
с ним будет и какова цель его созда-
ния?

Турция вошла в список военного 
альянса, которое борется против тер-
роризма, являясь анти-террористиче-
ской коалицией, созданной Саудов-
ской Аравией.

В декларации создания коалиции 
было отмечено : « Координировать 
военные операции и поддерживать 
друг друга и направить силы против 
террора». 

США поддержало коалицию, со-
зданную странами-суннитами, одна-
ко Россия не встала на сторону орга-
низации.

Создание альянса было объявлено 
рано утром. Из-за не сильного раз-
глашения со стороны СМИ, многие 
были шокированы такой новостью. 

Чем именно собирается занимать-
ся коалиция и какова будет роль, 
пока неизвестно. 

СУНИТСКАЯ КОАЛИЦИЯ

Самой отличительной чертой коа-
лиции является участие суннитского 
населения. 

Египет стал 34-м участником коа-
лиции, однако шиитское население, 
как Иран и Ирак не участвуют.

Омар Ашур, египетский академик, 
тоже акцентируя на тему с суннита-
ми, спашивает:

«Эта коалиция создана, чтобы бо-
роться действительно против ИГИЛа 
или же же она нацелена против неко-
торых группировок шиитов в Иране? 
Быть может эта коалиция нацелена 
против режима Сирии, которая при-
няла особый статус и поддерживается 
ныне в Египте? Цели совсем не ясны. 
Однако это суннитская коалиция.»

Ашуру кажется, что не участвую-
щие страны, как Сирия, Ирак и Иран 
буду видеть коалицию, как враже-
скую коалицию.

Ашур также подметил, что Саудов-
ская Аравия идит в Иране большего 
врага, чем даже ИГИЛ.

«СТОЛПЫ НЕ ДОЛЖНЫ РАС-
СМАТРИВАТЬСЯ В БАЗИСЕ»

Соседи Саудовской Аравии, Йе-
мен, нападала на поддерживаемую 
Ираном шиитов Хуси, что начало 
провоцировать конфликт между Сау-
довской Аравией и Ираном.

ИРАН ПОКА ЕЩЕ НЕ ВЫРАЖА-
ЛА НИКАКИХ ДОВОДОВ, КАСА-
ТЕЛЬНО КОАЛИЦИИ

Вооруженный комитет парламен-
тария Ирака прокомментировала 
в арабском СМИ, что коалиция, 
созданная Саудовской Аравией, не 
основана на столпах ислама и даже не 
на исламской религии вообще.

Но есть уполномоченные, которые 
убеждены в обратном.

Абдульхалек Абдуллах, профес-
сор-политолог в университете BAE, 
прокомментировал в интервью ВВС о 
том, что не коалиция никак не осно-
вана на дележке на столпы религии. 
Он отметил: «Нам все равно извест-
но, что в боле 40 стран мира, прожи-
вают сунниты. Только Иран является 
страной, где проживают только ши-
иты. Не стоит обсуждать, что сунни-
ты настроены против шиитов. Эта 
коалиция создана с цедью бороться 
против тероризма, а не шиитской ко-
алиции».

«ОЖИДАЮТСЯ ОПЕРАЦИИ В 
СИРИИ И ИРАКЕ»

Директор ближневосточной газе-
ты прокомментировал  ситуацию так: 

«После участия России в играх в 
Сирии, аннулировался проект в Си-
рии. Планируется операции в Сирии 
и Ираке, исходя из бомбежки в Йеме-
не со стороны Саудовской Аравии.

КАКИЕ ИМЕННО ОПЕРАЦИИ И 
КТО ЯВЛЯЕТСЯ ИНИЦИАТОРОМ?

Абдульхалек Абдуллах, профессор-
политолог в университете BAE, на его 
взгляд, коалиция все-таки нацелена 
против ИГИЛа.

На вопрос «Разве Игил является 
единственной целью?» ответил ми-
нистр вооруженных сил Саудовской 
Аравии, Мухаммед бин Салман: «Мы 
будем бороться со всем, что связанно 
с терроризмом».

БУДЕТ ЛИ СИРИЙСКАЯ АРМИЯ 
ЦЕЛЬЮ?

На сколько широка будет их мис-
сия, будет ли сириийская армия це-
лью?

Альптекин Дурсуноглу считает, 
что вероятность все-таки есть, ска-
зав: «У Саудовской Аравии, Турции, 
Катара нет проблем с фронтами Ну-
сра или Ахрар юш Шамом. На собра-
ние, проходившем в Эр Рияде, Ахрар 
юш Шам была приглашена как группа 
диссидентов. Очень возможно, что 
они создали коалицию и нацелены на 
сирийскую армию или Хизбуллах».

«Но смогут ли они это сделать – 
уже другой вопрос. Конечно же и то, 
как отреагируют Россия и Америка 
также являются другой заботой».

Эш Картер, министр вооруженных 
сил США, проявил первые знаки реа-
гирования, основываясь, на Инджир-
лик.

Как отметил Картер в СМИ: «Ка-
сательно этой, созданной Саудовской 
Аравией, коалиции могу сказать, что 
не терпится узнать, какие же у них 
намерения. Однако то, что коалиция 
делает не меньше трудов, чтобы бо-
роться с ИГИЛом, то это надо при-
знать».

И эти слова вывели понимание, 
что США в первую очередь может 
стать «резервной силой».

Россия, которая усиливается в 
своей местности, на данный момент 
осторожна. Кремлевский спикер 
Дмитрий Песков, чтобы прокоммен-
тировать, ждал более подробной ин-
формации.

Ну а что с Турцией? Совсем еще не 
ясно, какова будет роль Турции.

Премьер-министр Ахмед Давуто-
глу в своей речи, касательно коали-
ции сказал: «Для было получиться 
приглашение на вход в коалицию, 
которая будет бороться за единство 
и против террора. Это хороший шаг 
для того, кто хочет отделить террор 
от ислама».

Однако в поддержку Турции не 
было дано подробностей.

ЧТО БУДЕТ С ИСЛАМСКИМ 
ВОЕННЫМ АЛЬЯНСОМ?
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Zihinsel, ruhsal, duygusal, 
toplumsal parçalanmışlı-

ğın yaşandığı süreçlerde düşün-
celeri üzüntü; hayatı burukluk ve 
karamsarlık kaplar.

Düşünceler karamsarlığa sü-
rüklenmişse, ruhlar parçalanmış-
sa, bütünsel bakış kaybolur.

Madalyonun sadece bir yüzün-
den bakarak tutum takınmak işle-
ri karmaşıklaştırır.

Bağdat’ta entelektüel çalışma-
larla ömür tüketen ve sorunlara 
sosyolojik çözümler geliştiren 
Tıgritli Süryani düşünür-sosyal 
bilimci Malfono Yuhanun Bar Adi 
(893-974) takriben 1050 yıl önce 
insanı var eden rasyonel gücü şöy-
le tarif etmişti: 

‘‘Eğer insan kendini bıra-
kırsa şehvet gücü onu hayvana 
yaklaştırır. Tutku veya öfke 
gücü ise onu saldırgan veya 
kinci yapar. Buna karşın ras-
yonel güç insanı varlık olarak 
hayvanlardan ayırır. Bu güç 
onu öğrenmeye, dünya işlerin-
de adil davranmaya, yetenekli 
ve iyiliksever, sabırlı ve ılımlı 
olmaya götürür. Eğer insan 
zenginliğe tenezzül etmez ve 
kardeşlerini sevmeyi öğrenir-
se, inciyle kıyaslanabilen ve 
ruha en güzel süsü veren bilge-
liğe ulaşabilir.’’

Onun için yaşadığımız coğ-
rafyanın derinliğinde yatan bu 
kadim bilgeliği ve medeniyeti, gü-
nümüzün rasyonel düşüncesiyle 
sentezleme sorumluluğu, görev ve 
yükümlülük olmalıdır.  Bu görev, 
tahakküm ve güç elde etme güdü-
süyle değil; tamamlanma/tamam-
lama ihtiyacıyla, var olana hizmet 
güdüsüyle yerine getirilmelidir.  

Esas olan yaşatmaksa, insan 
onurunu ayakta tutan insani er-
demleri, anlamları, hür iradeyi, 
özgürlüğü, bilgiyi, sorumluluğu, 
ahlakı gözetme bilinciyle hayata, 
hakikate, hakkaniyete odaklanıl-
malıdır. Bunu gözeterek düşünce 
geliştirilmelidir. Çözüm ve yön-
temlerde temel ihtiyaçlar gözetil-
meli, esas alınmalıdır.  

Hayatın özünde var olan kar-
şılıklı bağımlılık ilkesiyle herkes 
madalyonun iki tarafını görerek 
davranırsa, herkes öteye beriye 
dağılmış ruhların parçalarını top-
lamaya uğraş verirse, o dağılmış 

parçalarda herkes kendini göre-
cektir. 

Böylelikle söylemsel bazda suç-
lama ve yargılamaların etkinliği 
kırılmış olacaktır.

Dünyanın başka yerlerinde, 
başka diyarlarda daha önce yaşa-
nan bunalımlar, çatışmalar, tec-
rübeler, çözümler, yaşanmışlıklar 
örnek teşkil etmektedir. 

Dinsel bölünmelerin ve siyasi 
çatışmaların Avrupa’da neden 
olduğu çalkantılı süreçler ve yarat-
tığı tahribatlar çok iyi bilinmek-
tedir. 

Toplumsal yaraların ve trav-
maların arttığı bir süreçte, 17. 
yüzyıl felsefesinin en önde ge-
len rasyonalistlerinden Baruch 
Spinoza (1632-1677), dönemin 
kronikleşen nefretine ve zihniye-
tine dönük söylemi, sorumluluk 
makamında olan herkese uyarıcı 
nitelikler taşımaktadır.

İçindeki rasyonel gücü kullana-
rak Spinoza şöyle demişti:

 ‹›İnsan davranışlarına gül-
meye ve ağlamaya değil, onlar-
dan nefret etmeye değil, sade-
ce onları anlamaya çalıştım.’’

İncitmemek için, anlamak çok 
önemlidir. Çok boyutlu anlamalar 
için çabalar yoğunlaşmalı, projeler 
geliştirilmelidir. Hizmet erdemiyle 
anlamayı esas alan her bakış açısı, 
her girişim, sömürü ve sağmal 
inek yaklaşımına bir budama ola-
caktır. Sorunları çözme yolunda 
demokratik anlayışı ve insaniyeti 
geliştirecek ve pekiştirecektir.

Kederlenme ve öfkelenme in-
sani olsa da, uyarıcı dürtüler/tep-
kiler, düşüncelerin gelişmesine, 
rasyonel gücün ortaya çıkmasına 
vesile olursa, aynı dertten muz-
darip insanlar için bir çıkış yolu 
olabilir.

İkinci Dünya savaşı sırasında 
Polonya’da bulunan Alman top-
lama kamplarında dört yıl tutsak 
kalan Avusturyalı Viktor Frankl 
(1905-1997) bu bağlamda şöyle 
demektedir:

 ‘‘Uyaran ve tepki arasında 
bir boşluk var. O boşlukta tep-
kimizi seçme özgürlüğümüz ve 
gücümüz bulunmaktadır. Tep-
kimizde de gelişme ve özgürlü-
ğümüz saklıdır.’’

Acının da bir anlamı olduğunu 
vurgularken ‘’asıl önemli olan 
şeyin yaşamın bizden ne bekle-
diğini öğrenmemizdir. ..... Ni-
hai anlamda yaşam, sorunlara 
doğru çözümler bulmak ve her 
bireye yüklediği görevlerini 
yerine getirme sorumluluğunu 
almak anlamına gelir.’’ demek-
tedir. 

Eğitim felsefesiyle ünlenmiş 
Brezilya’lı Paulo Freire (1921-
1977), “Ezilenlerin Pedagojisi” 
adlı eserinde mağduriyete uğramış 
olanlara şöyle seslenmektedir. 

“Ezilenlerin hümanist gö-
revi hem kendilerini hem de 
kendilerini ezenleri özgürleş-
tirmektir. Ancak çoğu zaman 
ezilenler kendilerini özgür-
leştirmeye giriştiklerinde alt-
ezici bir konuma kayarlar ve 
ezenlerle özdeşleşirler, çünkü 
kendilerini ezenlerin kişiliğin-
de ‘insanlık modelini’ görür-
ler. Bu ezen imgesinin kültürel 
işgal sayesinde içselleştiril-
mesine dayanan ‘otoriter bir 
gelenektir’(prescription). 
Buna ‘kendini küçük görme’ 
(self-depreciation) duygusu 
eşlik etmektedir. Bu duygu 
bir yanda ezenlerin yaşam 
tarzına öykünme, diğer yanda 
kendisinin buna ulaşmaktaki 
yetersizliğine ikna olmadan 
kaynaklanan bir utançtan kay-
naklanır. Özgürleşme ezenlere 
ait bu imgeyi reddetmektir.” 

Onun için siyaset, otoriter olma 
ve kibirlik ruhuyla değil de, sosyo-
lojileri anlayarak, düşüncelerdeki 
düzensiz ve gizli eğilimleri tedavi 
ederek, ahlaki değerleri gözeterek, 
şefkat ve sevecenlik ruhuyla ya-
pılmalıdır. Devamlı rasyonel gücü 
devreye sokmalıdır.

Çünkü siyaset, insana hizmet 
etmek, insanı ve sahip olduğu/
sahiplendiği değerleri yaşatmak 
için vardır. Sosyolojileri sentezle-
me sanatıdır. Devleti ve toplumsal 
eğilimleri yönetme erkidir. Bunları 
yapılandırmak ve geliştirmek gibi 
hayati işlevlere sahiptir.

Bu erki arzulamak, kuşkusuz 
anlamlı ve güzeldir. Ancak yarar-
larından, ayrıcalıklarından, say-
gınlığından çok, özündeki emek ve 
hizmet arzulanmalıdır. 

Aynı asmanın çubukları olarak, 
yok etmeyi değil, var etmeyi amaç-

lıyorsak, sorumluluk makamında 
olan herkes şefkat ve vicdana sa-
rılarak, düşünce ve eylem geliştir-
melidir. İnsan özüyle uyumlu bir 
değerlendirme tarzıyla rasyonel 
güce ve barışa katkı sunmalıdır. 

Çünkü insani özden kopuk de-
ğerlendirmeler, sağlıklı bir barışın 
taşlarını döşeyemez.

Başka türlü, mağduriyetler, 
haksızlıklar, zulümler, mutlaklaş-
tırmalar, nadanlıklar ve nobran-
lıklar yok edilemez. 

Esas mesele, tanımlama ve de-
ğerlendirme anlayışımızı gözden 
geçirerek, ‘‘şefkat ile vicdanın’’ 
buluşmasını ve birbirini kollama-
sını sağlamaktır.

Barış, sadece Türkiye için de-
ğil, coğrafyamızda yaşayan bütün 
halkların, inançların, kültürlerin 
geleceği için kilit taşı niteliğinde-
dir. Hayati önemdedir. Uluslarara-
sı toplum için de çok önemlidir.

Doğası gereği, sancılı olsa da, 
barış ve özgürlük yolunda rasyo-
nel güç ve sorumluluk etkinlik 
kazandıkça, umut artacaktır. Sos-
yal yansımalar ve siyasal dönüşüm 
büyüyecektir.

Bilinmelidir ki, barış, başkasını 
bir başka kendimiz olarak görme-
yi; ve o kişinin özünde bulunan 
-insani onurdan kaynaklı- temel 
haklara saygıyı gerektirir.

Düşünsel-ruhsal olarak 
başkasını bir başka kendimiz 
olarak görmeye başladığımız-
da, barış tomurcuklanmaya 
başlar. Rasyonel güç devreye 
girer. Özgürlük anlam bulur.

Çünkü barış, insanın doğal 
uyumudur. Her türlü gelişmenin 
ve kalkınmanın ruhudur. 

Bu uyumun bozulması ve bu 
ruhun sakatlanmasında doğabi-
lecek büyük tahribatların önünü 
kesmek için ‘‘barışı sağlayan-
lara ne mutlu’’ (İncil Matta 5:9) 
sözünü söylemiştir İsa Mesih…! 

Geleceğin eşiğinde bulunduğu-
muz bu günlerde, nefret ve kinin 
mühendisleri değil, rasyonel gücü-
müzü devreye sokarak BARIŞ›ın 
mimarları olmalıyız..!

Barış için didinenlere ve ba-
rışı sağlayanlara ne mutlu!

Malfono Yusuf 
BEĞTAŞ

Rasyonel Güç ve Hayatın 
Değişmez Sabiteleri
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Во время психического, 
душевного, эмоционального 
переживания социальной 
фрагментации, жизнь 
наполняется грустью и 
пессимизмом.

Когда мысли обретают 
пессимистический характер 
и нарушается духовная 
целостность, теряется 
целостный подход.

Если смотреть только 
на одну сторону медали 
это может усложнить 
отношение.

Сирийский философ и 
социолог, который посвятил 
всю жизнь на проведение 
интеллектуальных работ 
в Багдаде и разработке 
решения социологических 
проблем Мальфоно Юханум 
Бар Ади (893-974) еще 
1050 лет назад описал 
рациональную силу, которая 
формирует человека, 
следующим образом: 

”Если человек себя 
забросит, то жажда власти 
может его ожесточить. 
Сила страсти или гнева 
может сделать его опасным 
или мстительным. В то 
время как рациональная 
сила отличает человека от 
животного как сущность.  
Благодаря этой силе 
человек учится относиться 
справедливо ко всему, 
становится талантливым 
и доброжелательным, 
терпеливым и умеренным. 
Если человек научится 
любить своих братьев и 
соблаговолит богатством, 
то он достигнет знаний, 
которые можно сравнить 
с жемчугом и которые 
украшает душу.    

Поэтому у нас должно быть 
чувство ответственности 
и обязательства перед 
древней мудростью, 
которая заложена в 
нашей местности.  Это 
ответственность не цель 
достижения господства, а 
необходимость завершения 
служебного мотива. 

Если каждый человек будет 
относиться к сути жизни 
с принципом взаимного 
понимания, то начнет 
смотреть на обе стороны 
медали. Если человек 
соберет разбросанные 
части души, то собрав их 
воедино, увидит себя. И 
таким образом, пропадут 
такие вещи как – обвинение 
и осуждение других людей. 

В пример можно привести 
конфликты, ухудшения, 
подавленность, решение и 
опыт которые проходили 
других частях мира, в других 
странах. Всем прекрасно 
известно, что причиной 
религиозных разногласий и 
политических конфликтов 
был – турбулентный 
процесс, порождающее 
уничтожение. В период 
градации социального 
ущерба и травм, 
рационалист 17-века Баруч 
Спиноза предупреждал о 
том, что ответственность 
хронической ненависти 
эпохи заложена в самом 
человеке. Пользуясь своей 
рациональной силой 
Спиноза говорил: “Я не 
смеялся и не плакал над 
поведением человека, и не 
ненавидел, а постарался 
понять.” Очень важно 
понимать, чтобы не 
задеть. Для габаритных 
понятий усилия должны 
активизироваться и, 
проекты должны быть 
глобальнее.  Во время 
решения проблем, 
улучшается демократия 
и понятие человечности. 
Австралиец Виктор Франкл 
(1905 – 1997), который попал 
в плен полякам во время 
второй мировой войны 
говорил: “между вниманием 
и реакцией есть некий 
пробел. В этом пробеле у 
нас есть свободный выбор 
реакции. В нашей реакции 
скрыта свобода.” Также 
дает понятие для боли “То, 
что от нас ожидается, для 
получения желанного… 
брать ответственность 
за свои поступки, жить 

со смыслом, и поиски 
ответов на вопросы.” 
Прославившийся 
педагогической философией, 
бразилец Пауло Фрейре 
(1921 – 1997) в своем труде 
“Педагогика угнетенных” 
говорил:

«Угнетенные боятся принять 
свободу; угнетатели 
боятся потерять “свободу” 
угнетать) страх, который 
может в равной степени 
привести их к желанию 
выполнять роль угнетателя 
или обязывает их к роли 
угнетенных, должен быть 
изучен (исследован). 
Один из основных 
элементов отношений 
между угнетателем и 
угнетенными - предписание. 
Каждое предписание 
представляет возложение 
выбора одного человека на 
другого, трансформируя 
сознание этого человека, 
предписанного к тому, 
что сообразуется 
с сознанием пред 
писателя. Таким образом, 
поведение угнетенных 
есть предписанное 
поведение, которое следует 
руководствам угнетателей.  

Угнетенные, восприняв 
образ угнетателя и приняв 
его указания, страшатся 
свободы».

Поэтому очень важно 
работать над собой, чтобы 
заслужить авторитет 
и уважение, понимать 
политику, принимать во 
внимание ценности других, 
проявлять свои нераскрытые 
таланты и выполнять все 
с энтузиазмом. Всегда 
рационально использовать 
свои возможности.

Потому что политика 
создана чтобы управлять 
человечеством или быть под 
управлением кого-либо, то 
есть политика существует 
для осуществления 
ценностей быть под 
управлением и правством.

Человек должен развить в 

себе ответственность перед 
всеми и очищать свой разум 
от всяческой вредной мысли 
и находиться больше в 
движении.

Потому что человек, 
разорвав связь со 
своими ценностями, 
потерпит неудачу в своих 
достижениях.

Главной задачей считается 
объединение таких качеств, 
как «совесть и сострадание».

Мир нужен не только 
Турции, но и всем 
народам нашей планеты 
для поддержания 
взаимопонимания, развития 
культуры. Жизненно важен 
МИР. 

Нужно знать, что МИР – 
видеть другого, как себя, то 
есть уважать его ценности, 
как свои.

Когда мы начнем видеть 
ближнего, как самого 
себя, возрастет МИР, 
начнется рациональное 
использование силы и 
свобода приобретет свою 
значимость.

Потому что поддержание 
Мира на планете 
является человеческой 
обязанностью. Душа 
любого развития. Также о 
мире было сказано Иисусом 
««Блаженны миротворцы, 
ибо они будут наречены 
сынами Божиими» (Мф. 
5:9) 

Мы должны соблюдать 
правила рационального 
использования свих сил – 
это наша сегодняшняя цель.

Блаженны те, кто трудится 
мира ради и те, кто 
сохраняет мир!

Мальфоно Юсф 
Бегташ

Рациональная сила и 
стабильность жизни
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göre Hindistan enerji talebinde Çin’i 
geçmiş durumda” dedi.

Geçen yıl enerji fiyatlarının düşmeye 
başladığını dile getiren Tanaka, bu dü-
şüşün 2020’ye kadar devam edebileceği-
ni, IAE verilerine göre düşük fiyatların 
devam etmesi durumunda küresel paza-
rın Orta Doğu’ya bağımlı hale geleceği-
ni söyledi.

Tanaka, ABD’de kaya gazı ve petrolü-
nün üretilmesi sonrasında bazı değişik-
likler yaşandığını belirterek, “ABD, bu 
sürecin tek kazanını olabilir. ABD artık 
Orta Doğu’dan 2019 yılına kadar petrol 
alma durumda kalmayacak. Bu du-
rum Rusya ile ilişkilerine de yansıyacak” 
diye konuştu.

Türkiye ile Rusya arasındaki ge-
rilimin kendisini endişelendirdiğini 
anlatan Tanaka, bunun sebeplerinden 
birisinin “enerji güvenliği” olduğunu 
vurguladı.

Tanaka, Türkiye’nin, Avrupa’ya pet-
rol ve doğal gaz akışı konusunda coğrafi 
olarak önemli bir konuma sahip olduğu-
nu belirterek enerji güvenliği alanında 
da ağırlıklı ülke olduğuna vurgu yaptı..

Toplantıda konuşan Difiglio, hali 
hazırda Çin›de yaşanan ekonomik sı-
kıntıların diğer ülkelerde de ekonomik 
yavaşlamayla devam ettiğini belirterek, 
dünya genelinde üretilen petrol üreti-
mine değindi.

Difiglio, ABD›de petrol üretiminin 
azaltılacağını belirterek, bu düşüşün bir 
dönüm noktası olabileceğini söyledi.

Suudi Arabistan›ın yıllardır süren 
petrol üretim politikalarını devam ettir-
diğinin görüldüğünü dile getiren Difig-
lio, Suudi Arabistan›ın OPEC›teki pazar 
payının bu şekilde devam edeceğini 
ifade etti.

Difiglio, petrol piyasasında küçük 
değişikliğin büyük değişimlere sebep 
olabildiğini kaydederek, 1972 yılına ka-
dar dünya petrol piyasasında çok büyük 
değişiklikler görüldüğünü anımsattı.

Difiglio, «ABD petrol üretiminde 
azaltmaya gitse de petrol fiyatlarındaki 
düşük seyir bir süre daha devam ede-
cektir» dedi. 

Uluslararası Enerji Ajansı 
(IAE) Enerji Piyasaları ve Güvenliği 
Direktörü Sadamori ise düşük petrol 
senaryosunun 2020’ye kadar sürebile-
ceğini söyledi.

Doğal gaz konusunda Çin, Hindistan 
ve Güneydoğu Asya›nın kilit noktada 
olduğunu dile getiren Sadamori, doğal 
gaz talebinin zamanla artacağını belirt-
ti.

Sadamori, Çin›de GSYH ve enerji 
talebinin artacağını kaydederken den-
gelerin değişeceğini aktardı. Sadamori, 
«Hindistan›da bütün sektörlerde talep 
artacak ve bu ülke kömür talebinde li-
der konumunda olacak» dedi.

Enerji sektöründeki kaynakların ço-
ğunun zamanla yenilenebilir enerjiden 
sağlanacağını bildiren Sadamori, «Bu 
yenilenebilir enerji de güneş veya rüz-
gardan kaynağını alacak» diye konuştu.

 “TÜRKİYE, ENERJİ GÜVENLİĞİ 
KONUSUNDA ÖNEMLİ”

Eski IAE Direktörü Nobuo Tanaka 
da Asya’da enerji talebinin çok hızlı 
büyüdüğünü belirterek, “IAE verilerine 

11.KALKINMA PLANI UZUN VA-
DELİ

Türkiye’nin bu kalkınma hedeflerini 
benimsediğini ve sistemli bir şekilde 
politikalarına entegre ettiğini anlatan 
Yılmaz, şunları kaydetti: “En son 2018 
yılına kadar geçerli olacak 10. Kalkınma 
Planımızı hazırladık. Ancak 2023 de 
artık bizim için yakın bir hedefe dö-
nüşmeye başladı. Kalkınma Bakanlığı 
olarak bu ara daha uzun bir perspektif 
üzerinde de düşünüyoruz. Bu 2030 ya 
da 2035 olabilir. Yeni hazırlayacağımız 
11. Kalkınma Planı’nı daha uzun vadeli 
bir perspektif çerçevesinde yapacağız.”

REFAH ARTIŞI SİYASİ İSTİK-
RARLA GELDİ

Bakan Cevdet Yılmaz, Türkiye’nin bu 
konuda geçmiş performansının hiç de 
fena olmadığına değinerek, “Kişi başı 
günlük harcaması, cari satın alma gücü 
paritesine göre 4,3 doların altında ka-
lan nüfus 2002 yılında yüzde 30,3 iken, 
2014 yılında yüzde 1,62’ye geriledi. 
2023 perspektifinde ise artık mutlak 
yoksulluğu sıfırlamayı hedefliyoruz» 
dedi. Bakan Cevdet Yılmaz, Türkiye›de 
yoksulluğun azaltılmasındaki çarpıcı 
iyileşmede, makro ekonomik istikrar-
la sağlanan büyümenin sosyal refaha 
dönüşmesinin, uyguladıkları sektörel 
politikalar ile çözülemeyen noktalarda 
uygulanan sosyal yardımların etkili ol-
duğunu söyledi.

Onur Konuşmacı KKTC 3. Cumhur-
başkanı Derviş Eroğlu, zirvenin bu yılki 
teması olan Daha az yoksulluk, daha fazla 
refah” olan slogana atıf yaparak «Bugün 
Suriye›deki zenginlere bakın, hepsinde 
para var ama huzur ve güven yok. Biz bu-
gün Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti çatısı 
altında Türk Silahlı Kuvvetleri›nin ga-
rantisi ve varlığı altında, huzur ve güven 
içinde yaşıyoruz» dedi.

Kıbrıs politikalarıyla ilgili bilgi veren 
Eroğlu, özetle  «Elbette refahı herkes 
tatmak ister ama huzur ve güven yok-
sa... Bugün Suriye›deki zenginlere ba-
kın, hepsinde para var ama huzur ve gü-
ven yok. Biz bugün Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti çatısı altında, Türk Silahlı 
Kuvvetleri›nin garantisi ve varlığı al-
tında, huzur ve güven içinde yaşıyoruz 
. Elbette savaşı değil barışı istiyorum 
ama ‹nasıl olursa olsun da barış olsun› 
düşüncesi içerisinde olmadım» değer-
lendirmesini yaptı.

Zirvesi›nin son gününün açılışında 
«Küresel Enerji Piyasası» başlıkla yuvar-
lak masa toplantısı gerçekleştirildi››

Uluslararası İşbirliği Platformu 
(UİP) tarafından, Türkiye İh-

racatçılar Meclisi (TİM) ev sahipliğin-
de bu yıl 6’ncısı düzenlenen Boğaziçi 
Zirvesi Bu yıl 80 ülkenin siyaset ve iş 
dünyasının önde gelen isimlerinin ka-
tılımıyla 9-11 Aralık tarihleri arasında  
Çırağan Sarayı›nda gerçekleşti.

Açılış konuşmasını; Uluslararası 
İşbirliği Platformu (UİP) İcra Kurulu 
Başkanı Cengiz Özgencil yaptı. Özgencil 
yaptığı konuşmasında 6. gerçekleşen 
Konferansın Ülke için son derece fayda-
lar sağladığını bu zirvede yine verimli 
bir hacım beklediğini ifade eden kısa 
özet ve teşekkürlerini sundu. 

Bu yıl Katar›daki yatırım fırsatları-
nın da değerlendirileceği zirvede, Tür-
kiye ile katılımcı ülkeler arasında 750 
milyon dolarlık ön anlaşma imzalanma-
sı bekleniyor. Zirvede özellikle, küresel 
gelişimin lider sektörleri olarak bilinen 
inşaat, telekomünikasyon, bankacılık, 
enerji, dış ticaret, iskan ve kentsel dö-
nüşüm sektörlerindeki iş fırsatları ma-
saya yatırılacak.

Kalkınma Bakanı Cevdet Yılmaz, 
Suriye’deki durumun insani sorun ol-
masının ötesinde kalkınma sorununa 
dönüştüğünü söyledi.   

DÜNYADA 800 MİLYON AŞIRI 
YOKSUL

Birleşmiş Milletler’in (BM) 2000 
yılında bütün dünya için ortaya koy-
duğu Bin Yıl Kalkınma Hedefleri doğ-
rultusunda önemli ilerlemeler kayde-
dilmesine rağmen henüz arzu edilen 
seviyeye ulaşılmadığına dikkati çeken 
Yılmaz, “Dünya genelinde hala 800 
milyonun üzerinde insan aşırı yoksul-
lukla mücadele ediyor. Okul çağındaki 
yaklaşık 60 milyon kız çocuğu temel 
eğitime erişemiyor. 6 milyon çocuk 5 
yaşına gelmeden hayatını kaybediyor” 
diye konuştu.

6. BOĞAZİÇİ ZİRVESİ, DAHA 
FAZLA REFAH İÇİN ÇIRAĞAN 
SARAYINDA TOPLANDI
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дается изменение сохраненного балан-
са. Sadamori : « В Индии будет спрос 
во всех секторах и будет лидирующей 
страной по спросу на уголь». 

В энергетическом секторе боль-
шинство ресурсов со временем будут 
поставляться из возобновляемых 
источников энергии», источниками 
возобновляемой энергии являются сол-
нце и ветер.

Турция энергетически безопасна. 

Бывший президент IAE Нобуо Та-
нака отметив, что в Азии очень быстро 
растет спрос на энергию, сказал: “По 
данным IAE спрос энергии в Индии 
обошел Китай. “ Танака отметил, что 
с прошлого года начали падать цены 
на энергию и то, что это снижение 
продлится до 2020 года. Также он под-
метил, что по данным IAE в случае 
продолжения снижения цен, мировой 
рынок будет зависеть от Ближнего Вос-
тока.

Танака подметив, что в США прои-
зошли некоторые изменения в добыче 
газа и нефти, сказал:” В этом процессе 
может выиграть только США. США 
отныне может не покупать нефть у 
Ближнего Востока до 2019 года. Но это 
ситуация может повлиять на отноше-
ние США с Россией. “ 

По словам Танака, одной из причин 
напряженного отношения между Рос-
сией и Турцией является так называе-
мая “энергетическая безопасность”

Также Танака подметив, что у Тур-
ции важное географическое положение 
для потока газа и нефти в Европу, под-
черкнул о энергетической безопасно-
сти этой страны.

 В Саудовской Аравии продолжает-
ся политика по добыче нефти втечение 
многих лет, как озвучил дифиглио. В 
Саудовской Аравии,ОПЕК заявил, что 
будет продолжать процентную долю на 
рынке.

Дифиглио, “на рынке нефти, напом-
ним, что небольшие изменения могут 
вызвать большие изменения, сохра-
нив его до 1972 года, что видны очень 
большие изменения на мировом рынке 
нефти.

 Дифлигио: «Добыча нефти в США 
сократится, то низкие цены на нефть 
будут продолжаться некоторое время.

 Международное энергетиче-
ское агентство (IAE) энергетических 
рынков, директор по безопасности 
Sadamori высказался тем, что низкая 
цена нефти будет держаться до 2020 
года. 

На тему природного газа в Китае, 
Индии и Юго-Восточной Азии в мо-
мент блокировки, спрос на газ будет 
расти,заявил в высказывании Sadamori. 

Sadamori передает, что в Китае ВВП 
и спрос на энергию будет расти и ожи-

Турция нацелена на развитие на 
систематической основе политической 
интеграции, как Йылмаз отметил сле-
дующее: «Мы подготовили план разви-
тия до 2018 года. Но сейчас она стала 
ближе к 2023 году, что цели начали 
развиваться. Министерство развития 
обдумывает план более длительной 
перспективы, это может осуществиться 
в 2030 или 2035 году. 11-план развития,  
которую мы будем осуществлять в рам-
ках долгосрочной перспективы. 

Рост благосостояния политической 
стабильности

 Министр Жевдат Йылмаз, ссыла-
ясь на неплохую производительность 
Турции заявил: «Расходы на человека в 
день в текущем паритете покупочной 
способности по 4,3 доллара, оставшее-
ся население в 2002 году 30,3 процента, 
в то время как в 2014 году 1,62 про-
цента дошли до минимума, а в 2023-
году стремимся побороть бедность. 
Министр Жевдат Йылмаз: Турция с 
поразительным исцелением бедности 
, макро-экономической стабильности 
роста, предусмотренных в его превра-
щение в общественное благосостояние, 
применение.

 Почетное выступление третьего 
президента Дервиша Эроглу, на ны-
нешнем саммите было с девизом « 
меньше бедности, больше процветания  
путем присвоения». Сегодня в Сирии у 
богатых есть деньги/капитал, но в них 
нет уверенности. Мы сегодня живем в 
спокойствии и уверенности под эгидой 
Турецких вооруженных сил». 

Про политику Кипра Эроглу удосто-
верил следующее: « Конечно все хотят 
благосостояния, но нет уверенности и 
спокойствия… Сегодня в Сирии есть 
богатые, которые живут без уверенно-
сти и спокойствия. Сегодня Мы,   се-
верный Кипр живет в полном спокой-
ствии и уверенности за счет Турецких 
вооруженных сил. Конечно, войны не 
хочу, но мир зависит от того, что вну-
три.

Последний день саммита «проведена 
встреча круглого стола, было открытие 
глобального энергетического рынка». 

Выступление на заседании Дифиг-
лио, “в Китае продолжается экономи-
ческий спад, экономические трудности 
в Китае повлияли на другие страны, а 
также на производство нефти. Дифиг-
лио, указав что добыча нефти в США 
значительно уменьшилась, сказал, что 
это снижение может быть вехой.

На основании международного 
сотрудничества ассамблеи эк-

спортеров Турции в этом году саммит 
провели в Босфоре. На этом саммите 
участвовали 80 стран, лидирующие 
в сфере бизнеса и политики. Саммит 
проходил с 9 по 11 декабря во дворце 
Чираган. 

 Вступительную речь произнес ис-
полнительный директор платформы 
международного сотрудничества Чин-
гиз Озгенжил. Во время выступления 
Озгенжил рассказал, что 6-съезд значи-
мый и принесет большую пользу, также 
он поблагодарил участников съезда. 

В этом году на саммите будут обсу-
ждены инвестиционные возможности 
в Катаре. Ожидается, что Турция бу-
дет в числе стран-участников которые 
подпишут соглашение на 750 млн. дол-
ларов. Как стало известно, на саммите 
будут проявлены возможности, каса-
тельно ведущих сфер глобального раз-
вития: строительной, телекоммуника-
ционной, банковской, энергетической 
и внешней торговли, ЖКХ и преобра-
зование города в сфере бизнеса.

 Министр развития Жевдет Йылмаз 
высказал о ситуации в Сирии, о раз-
вивающейся проблеме, выходящей за 
рамки. 

В мире насчитывается 800 млн. 
крайне бедного населения. 

Организация объединенных наций 
в 2000 году поставила цель развития 
тысячелетия, но несмотря на значи-
тельный прогресс относительно по-
ставленной цели, требуемые уровни не 
достигнуты, что привлекло внимание 
Йылмаза и он высказал свое мнение: 
«В мире 800 млн. людей борющихся с 
бедностью, 60 млн. детей школьного 
возраста без базового образования, 6 
млн. детей в возрасте 5 лет лишаются 
жизни.

 Долгосрочный план развития 

6-Босфорский саммит состоялся во 
дворце Чираган, где обсуждалось 
дальнейшее процветание
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создание в Турции Совета по 
координации беспроцентного 
финансового сектора. Как отметил 
Ахмет Давутоглу, вопрос развития 
беспроцентных финансовых 
инструментов не только был 
важной темой в G-20 в период 
председательства Турции в этой 
организации, но и является 

По данным официальных СМИ 
стало известно о создании 

совета беспроцентно-финансовой 
координации.

15 декабря в Resmi Gazete был 
опубликован циркуляр, подписанный 
премьер-министром Ахмедом 
Давутоглу, который предусматривает 

ülkemizin uluslararası finans merke-
zi vizyonuna katkı sağlanması ama-
cıyla ‘Faizsiz Finans Koordinasyon 
Kurulu’› oluşturulması uygun görül-
müştür» ifadeleri kullanıldı.

Genelgeye göre; Faizsiz Finans 
Koordinasyon Kurulu, Hazine Müs-
teşarlığının bağlı olduğu bakanın 
başkanlığında Kalkınma Bakanlığı 
Müsteşarı, Maliye Bakanlığı Müs-
teşarı, Hazine Müsteşarı, Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Bankası Baş-
kanı, Bankacılık Düzenleme ve De-
netleme Kurumu Başkanı, Sermaye 
Piyasası Kurulu Başkanı, Borsa İs-
tanbul A.Ş. Genel Müdürü, Türkiye 
Katılım Bankaları Birliği Başkanı 

ve Katılım Sigortacılığı Derneği 
Başkanı›ndan oluşuyor. Kurul›un 
yılda en az üç kez olmak üzere gerek-
tiğinde Kurul Başkanının talebi üze-
rine toplanacak ve ihtiyaç duyulması 
halinde alt kurul, komite, danışma 
grupları ile geçici ve kalıcı çalışma 
grupları oluşturulabilecek.

İlgili bakanlık, kamu kurum ve 
kuruluşlarının yanı sıra üniversite-
ler, sivil toplum kuruluşları, meslek 
birlikleri ve özel sektör temsilcileri 
Kurul toplantılarına davet edilebi-
leceği belirtilen genelgenin devamı 
şöyle:

“Alt kurul, komite ve çalışma 
gruplarında yer alabilirler. Kurulun 

sekretarya hizmetleri, ilgili tüm 
kamu kurum ve kuruluşları ile özel 
sektör ve sivil toplum kuruluşları 
arasında işbirliği ve koordinasyonun 
sağlanması, Kurul tarafından alınan 
kararların ilgili kurumlarca uygu-
lanmasının takip edilmesi görevleri 
Hazine Müsteşarlığı tarafından ye-
rine getirilir. Kurul çalışmalarının 
bir bütünlük içerisinde yürütülmesi 
için ihtiyaç duyulacak her türlü kat-
kı ve desteğin bütün bakanlıklar, 
kamu kurum ve kuruluşları tarafın-
dan verilmesi ve üstlenilen görev ve 
sorumlulukların yerine getirilmesi 
hususunda bilgilerini ve gereğini rica 
ederim”.

Faizsiz Finans Koordinasyon 
Kurulu oluşturulmasına iliş-

kin Başbakanlık genelgesi Resmi 
Gazete’de yayımlandı.

Faizsiz Finans  Koordinasyon 
Kurulu oluşturulmasına ilişkin Baş-
bakanlık genelgesi Resmi Gazete’de 
yayımlandı. Başbakan Ahmet Da-
vutoğlu imzasıyla yayımlanan ge-
nelgede, faizsiz finans sektörünün, 
son yıllarda ulaştığı finansal varlık 
büyüklüğü ve yüksek potansiyeli 
nedeniyle uluslararası kuruluşlurın 
ve 2015 yılında Türkiye’nin dönem 
başkanlığını yaptığı G20’nin önem-
li gündem maddeleri arasında yer 
aldığı, Onuncu Kalkınma Planı ve 
64’üncü Hükümet Programı’nda 
Türkiye’de faizsiz finansın gelişti-
rilmesi ve bu alanda gerekli koordi-
nasyonun sağlanmasının hedeflen-
diği açıklanan genelgede, «Faizsiz 
finansın, finansal sektörün derin-
leşmesine ve finansal istikrarın güç-
lendirilmesine katkı sağlaması bek-
lenmektedir. Bu çerçevede, katılım 
bankacılığı ve sigortacılığının, genel 
anlamda faizsiz finans sisteminin 
daha hızlı ve sağlıklı geliştirilmesi ile 

FAİZSİZ FİNANS 
KOORDİNASYON 
KURULU 
OLUŞTURULDU

СОЗДАН СОВЕТ ПО КООРДИНАЦИИ БЕСПРОЦЕНТНОГО 
ФИНАНСОВОГО СЕКТОРА 

неотъемлемой частью программы 
64-го правительства страны и 
10-го Плана развития. Поэтому 
создание специализированного 
совещательного органа, в 
который вошли бы представители 
большинства министерств и 
ведомств, стало необходимо.  Цитата 
из циркуляра: « Беспроцетные 

финансы послужат поддержкой в 
усилении финансовой стабильности и 
развитии финансового сектора. Совет 
по координации беспроцентного 
финансового сектора создан с целью 
участия в поддержке международного 
финансового сектора в стране, путем 
участия банков и страхования, 
где беспроцентное финансовая 
система будет работать быстрей и 
продуктивней».  

Совет будет собираться 
как минимум три раза в год. К 
работе в нем будут привлекаться 
представители университетов, 
неправительственных организаций и 
частного бизнеса.

Такое решение говорит о 
стремлении действующего 
правительства внедрить новые 
инструменты исламской экономики 
в Турции. На данный момент в 
Турции на исламских принципах 
функционируют только так 
называемые партнерские банки. 
Дальнейшее развитие этой системы, 
с одной стороны, обеспечит граждан 
Турции новыми возможностями, 
с другой стороны, нанесет еще 
один удар по светскому режиму 
республики.



15интервал 2015
Гражданская Инициатива

Şanlı tarihimize bakılırsa,

«Sivillerin inisiyatifi milletlerin ka-
derini belirlemiştir». 

Fertlerin biraraya gelmesiyle aileler, 
ailelerin biraraya gelmesiyle toplumlar, 
toplumların biraraya gelmesiyle millet-
ler oluşur.

Kutsal bir yapı taşı olan ailelerin 
salahiyeti ve temadisi, çocuklarının 
varlığıyla, sağlıyla, kardeşliğin tesisi, 
uhuvvet ve beraberlikleriyle devam 
edecektir.

Bir milletin münhasır etnik yapıları 
göz önüne alınınca tek çatı altında 
milleti toplayan “sancak, toprak ve 
ümmettir”. 

Milleti birbirine bağlayan, huzurun 
mimarı, anarşinin düşmanı muhabbet 
ve uhuvvettir.

Şanlı tarihimize bakılırsa,

«Sivillerin inisiyatifi milletlerin ka-
derini belirlemiştir».

Ulaşılamayan her birey, el uzatıla-
mayan her fert, derdi dinlenmeyen her 
şahıs kökü kuvvetli bir şekilde vatana 
bağlı değilse yanlış emellerin tutku-
nu, yanlış mefkurelerin esiri olmaları 
mukadder olmuştur. Karadeniz’deki 
ormanlarımızın rüzgar yağmur sel din-
lemediği gibi kökünün devletine sağ-
lam olduğu bireylerin de her hangi bir 
etkide kopması mümkün olmayacaktır.

Bu köklere en çok zarar veren 
unsurlar sevgiden mahrum, merha-
metten yoksun, nefrete kapı aralayıp 
kardeşliğin ve hoşgörünün temin edil-
memesi faktörleridir.

Aileler arası, topluluklar arası, böl-
geler arası problemler de aynı faktör-
lerin icra edilmemesinden kaynaklan-
maktadır.

Burada milletimizi aile olarak 
görmemiz ve Cumhurbaşkanımızı 
ailemizin reisi olarak kabul etmemiz 
icap eder.

Ailede çocukların kavgası hoş karşı-
lanırken babanın müdahale etmemesi 
kavgayı büyütür etrafa aileyi mahcup 
eder.

Evet milletin iradesi ile seçilen bir 
Cumhurbaşkanı söz konusuysa herke-
sin saygı duyması sahiplenmesi riayeti-
ne girmesi kurallarına nizamına intiza-
mına kesinlikle dikkat etmesi gerekir.

Bilinir ki bir düzen ve intizam ku-
rulması için tek ses ve disiplin olması 
lazım gelir.

Bir ülkenin devlet dairesinde, yargı-
sında, kolluk kuvvetlerinde isen o ül-
kenin devlet reisine bağlısındır, hizmet 
edilecek merci sadece ve ancak devle-
tindir, menfaatini gözeteceğin devlet 
reisin olacaktır. Bunu ötesinde ve beri-
sinde her ne sebeple olursa olsun kabul 
edilmez bir ihanettir.

Bu açıdan yüce Devletini, kutsal 
Vatanını, kudretli Cumhurbaşkanını 
ve şanlı ecdadını seven nesiller yetişti-
rilmeli, hali hazırdaki bireyleri bilinçli 
eğitip ülkümüzü ve ülkemizi seven 
nesillerle milletler sıralamasında bayra-
ğımızı en tepeye yüzyıllar önceki yerine 
şimdi uyutulduğu yerden kaldırmalı, 
hakkettiği yere getirme niyetinde ve 
icraatında olunmalıdır.

Bu şanlı vazife yine bu aziz milletle 
yerine getirilecektir.

Vatanındaki nefese kıymet verme-
yen mefkuresiz bir millet batıdan gelen 

rüzgarla sağa sola savrulmaya, derlenip 
toparlanmamaya özünü yitirmeye 
mahkumdur.

Milleti aynı çatı altında toplayan 
faaliyetler; Sevgi beraberinde kardeşlik 
bağlarını tesis edecek işin merkezinden 
çözümler üretilmelidir.

Bölgeleri yöreler, yöreleri aileler, 
aileleri bireyler oluşturur dedik.

yukardan aşağı çözümler her zaman 
sorunlu ve sağlıksız ilerlemiş ,aşağıdan 
yukarı çözümlerde gözden sorun kaç-
mamış temel sağlam olmuş çatı sağlam 
olmuş ve millet daha uzun ömürlü ve 
sağlıklı olmuştur.

Bireyler devlet için herşeyden 
önemlidir, bu bireyleri yetiştirmek dev-
let eli ve kontrolü ile olmalıdır.

Diyanet işleri ,maarif eğitim 
bakanlığı ve aile ve sosyal bakanlığı 
elele vererek eğitim ve sosyal hayatta 
sürekli faaliyetler icra etmelidir.

Toplum üzerinde büyük bir etken 
olan tarikat ve cemaatlerin varlığı sade-
ce maneviyatla ilgili olmalı sadece dini 
literatüre sahip olmalı şahısları, lider-
lerini, ön planda tutmadan sadece dini 
anlatmalı dini sevdirmeli aksi takdirde 
para ve menfaatler amaç olursa güç 
elde edince devlet karşısında tehlikeli 
bir unsur haline gelmesi mukadderdir.

Ayrımların ve ayrılışların çözümü 
millet üzere ümmetçilikle olacaktır.

Bu minvalde tarikatların ve cema-
atlerin varlığı devlet için olmalı tek çatı 
altında devlet için var olmalıdır.

Sonuç olarak toprak verimli olmaz-
sa meyve alınamadığı gibi sağlığı yerin-
de olmayan dini, eğitimi ve ekonomik 
açıdan zayıf olan bir milletten meyve 
alınması mümkün olmayacaktır.

Toplum ruhunun sağlığı hangi din 
olursa olsun o dinin sağlıklı yaşanması 
ile olur.

Muhtar ve din görevlisinin muhi-
tinde daha etkin rol alması.

Camilerde aile rehabilite merkezleri 
oluşturulmalı ve dini merkezlerin (ca-
milerin) sosyalleştirilmesi, okuma çay 
salonların tesisi din görevlilerin muhi-
tinde daha etkin olup herhangi bir baş-
ka oluşuma mahal vermeden her kesi-
me yönelik din ve diyanet ihtiyacının 
karşılamalı, okullarda öğrencilerle 
buluşmalı camiye davet etmeli, mahalle 
muhtarı ile cami heyetinin bir olarak 
mahalleli ile geziler turnuvalar  düzen-
lenmeli.

Bu minvalde, toplumu oluşturan 
sivil toplulukları (tarikat cemaat der-
nek vakıf ve mezhepleri) bir arada 
kardeşlikle uhuvvetle  samimane fede-
karane beklentisiz bir hizmet olan yal-
nız devlet çatısı, millet çizgisi üzerinde 
bir araya gelerek bir arada yaşamayı 
cennet vatanımızdaki her türlü teröre 
düşmanlığa karşı düşman olup nefrete 
kine öfkeye bedduaya karşı sevgiyi mu-
habbeti duayı kardeşliği istemeli ve bu 
yolda yürünmelidir.

Rabbim bir çatı altındaki milletin 
sevgisiyle daim kaim muzaffer ve mü-
barek eylesin.

Millet olmassa devlet olmaz,
devlet olmassa diyanet olmaz,
bayrak olmassa hürmet olmaz,
hürmet olmassa kudret olmaz.

*****

Судя по нашей славной истории,
«Судьбы наций определяет ини-

циатива граждан «. 
Состав семьи из членов семьи, со-

брание семей несет за собой общество, 
следственно собрание обещств приво-
дит к нации.

Компетентность семей, являющей-
ся их священной структурой опреде-
ляются наличием детей, их здоровьем, 
основой братства – общинностью и 
единством.

Принимая во внимание эксклюзив-
ное строение одной нации, под одним 
целым нация - это «флаг, земля и об-
щество». 

Любовь и братство - это связь 
между людьми, основа покоя и враг 
анархии.

Судя по нашей славной истории, 
«Инициатива гражданского населе-

ния всегда определяло судьбу наций». 
Каждый не достигнувший чего-

то, тот которому не протянули руку, 
тот которого не выслушали и если 
он в корне сильно не предан родине, 
он предназначен стать заложником 
неправильных амбиций, узником 
ложных идеалов. Как не слышавший 
ветра, дождя, сели черноморских ле-
сов, корнями преданный своей стране 
индивид не может быть подвержен 
какому-либо влиянию.

Элемент, наносящий огромный 
вред таким корням - лишенность 
любви, отсутствие сострадания, не-
возможность предоставить братство 
и терпимость, открывая двери нена-
висти.

Проблемы между семьями, обще-
ствами, регионами также возникают 
из-за неосуществления вышеуказан-
ных факторов. 

Здесь необходимо принимать нашу 
нацию как семью, а нашего Прези-
дента как главу нашей семьи. Если в 
семье ссора детей приветствуется, то 
непринятие мер отцом семейства эту 
ссору еще больше усугубит, а семью 
опозорит в округе.

Конечно, избранный народной 
волей Президент, когда дело доходит, 
определенно должен обращать внима-
ние на всеобщее уважение, к соблюде-
нию правил собственности, на уставы 
и порядки.

Известно, что для налаживания 
порядка необходимы только голос и 
дисциплина.

Если ты в государственном, судеб-
ном или правоохранительном органе 
какой-либо страны, то ты подчинен 
главе этого государства, единственная 
власть, которой надо служить – госу-
дарство, необходимо защищать инте-
ресы главы государства.

Кроме всего этого сделанное счи-
тается изменой, какой бы не была 
причина. В связи с этим, должно быть 
воспитано поколение,  любящее ве-
ликую Страну, священную Родину, 
сильного Президента и славную родо-
словную, разумно обучив нынешних 
индивидов совместно с поколением, 
любящим нашу страну,  и нашему роду 
необходимо поднять наш флаг в рей-
тинге наций с того места где находится 
сейчас на самую вершину как в прош-
лые века, на заслуженное свое место.

Эта славная миссия опять будет 
выполнена этим святым народом.

Не ценящий родину, не имеющий 
идеалов один народ, которого направо 
и налево бросает, пришедший с запада 
ветер, обречен потерять свою сущ-
ность не восстановившись.

Мероприятия по сбору наций под 
одной крышей: решения должны быть 
найдены в центре установленных свя-
зей между любовью и братством.

Мы говорим, что область создают 
районы, район семьи, семью люди.

Решения, принятые сверху вниз 
всегда проблемные и болезненно 
продвинулись, в решениях, принятых 
снизу вверх вопрос всегда перед глаза-
ми, основа крепкая, крыша крепкая и 
народ еще дольше и здоровее живет.

Люди для государства важнее 
всего, воспитание людей должно 
проводиться руками и под контролем 
государства.

Управления по делам религии, ми-
нистерство образования и министер-
ство семьи и социального развития 
рука об руку должны постоянно вы-
полнять мероприятия в социальной и 
образовательной жизни общества.

Ставшие в обществе большим фак-
тором, наличие различных секты и жа-
аматы должны быть заинтересованы 
только духовной стороной, должны 
иметь только религиозную литерату-
ру, не ставя на передний план людей, 
лидеров, должны объяснять только 
религию и располагать людей только 
к религии, в противном случае если 
целью будут деньги и выгода и при 
получении власти есть вероятность 
обращения их в опасного элемента 
против государства.

Решение различий будет в панисла-
мизме.

Таким образом, наличие сект и жа-
аматов необходимо для государства, и 
чтоб они были под одной крышей.

Следовательно, как, если земля не 
будет плодородна, урожая не будет, то 
у нации, у которой нездоровая рели-
гия, и в плане образования и экономи-
ки слаба, у нее будущего нет.

Неважно, какая религия присут-
ствует в обществе, самое главное ее 
здоровое существование.

Еще более активна роль мухтара и 
ответственного по делам религии.

В мечетях должны быть созданы 
семейные реабилитационные центры 
и религиозные центры социализи-
рованы, учреждения чтения, чайные 
салоны должны быть по соседству с 
ответственными по делам религии, 
который безотносительно к любым 
другим образованиям должен обеспе-
чивать духовные и религиозные нуж-
ды всех слоев общества, встречаться 
с учениками школ, приглашать их в 
мечеть, с мухтаром махали и предста-
вителями мечети и жителями махали 
организовывать экскурсии и походы.

Таким образом, гражданские об-
щины (секты, жааматы, фонды, объе-
динения и конфессии) вместе взятые, 
братством, единством, дружелюбием, 
самопожертвованием, формирующие 
общество, как кровля государства, как 
линия нации соберутся вместе, став 
врагом любому террору, любому врагу 
нашей родины, а ненависти, злобе, 
проклятию должны противопоставить 
любовь, молитву, братство и идти этой 
дорогой.

Да благословит Всевышний, живу-
щий под одним небом народ любовью, 
да прибудет победа и благословение.

Не будет нации - не будет государства,
Не будет государства - не будет рели-

гии,
Не будет флага - не будет почтения
 *****

MUVAFFAKİYETİN YANILMAZ 
ANAHTARI UHUVVET

КЛЮЧ К НЕИЗМЕННОМУ 
ДОСТИЖЕНИЮ В БРАТСТВЕ
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sosyal medya hesaplarına bakabilir ve 
bakıyorlar” ifadesini kullandı.

Sosyal medya hesaplarının bütün 
vize başvurularında kontrol edilme-
diğini belirten Kirby, “Ayrıca şu da bir 
gerçek ki birçok kişi hesaplarını koruma 
altında tutuyor ya da farklı kimlikler 
kullanıyor” yorumunu yaptı. Kirby, 
sosyal medya üzerinden güvenliğin 
sağlanması anlamında çok fazla sonuç 
alınamayacağını vurguladı.

ABD Dışişleri Bakanlığı’ndan bir 
yetkili ise konu üzerine AA muhabirine 
verdiği bilgide, başvuruyu inceleyen me-
murun, başvuru sahibinin sosyal medya 
hesabını ihtiyaç duyarsa kişi ile mülakat 
anında incelediğini söyledi. İsminin 
gizli kalmasını isteyen yetkili, “Mülaka-
tı yapan memur, başvuran yabancının 
sosyal medya hesabını mülakat anında 
inceleyebilir. Biz Dışişleri Bakanlığı ola-
rak böyle yapıyoruz” dedi.

По словам Джона Кирби, спике-
ра МИДа США, исследования 

в проведении счетов выдачи визы на 
въезд началось с атаки на город Сан 
Бернардино в штате Калифорния, где 
один из атакующих получил «брачную 
визу», именуемой как К-1, что понесло 
за собой цепь нижеописанных.

На ежедневной пресс-конференци 
был принято решение о контроле реги-
страции на визу не только Министер-
ством иностранных дел, но и депар-
таментом внутренней безопасности. 
Кирби обратил внимание на то, что 
будут проверяться не только визы К-1, 
но и все остальные виды виз.

Кирби также отметил: «Мы утвер-
ждаем визу, согласовавшись с департа-
ментом внутренней безопасности. Если 
чиновнику, выдающему визу, помимо 
собеседования понадобится более под-
робное ознакомление с кандидатом, то 
он имеет право получить информацию 
о кандидате из соц. сетей.»

Учитывая то что информация из 
соц.сетей используется не во всех 
собеседованиях, Кирби отмечает: «В 
действительности некоторые люди 
защищают, так называемую онлайн-
информацию о себе или же используют 
не свои имена.» Кирби также добавил, 
что нельзя сильно полагаться на такого 
рода информацию, когда дело касается 
национальной безопасности. 

Один из членов Министерст-
ва Иностранных Дел США в своем 
интервью с репортером из Anadolu 
Ajansı также отметил, что при не-
обходимости регистрирующий 
чиновник может ознакомиться с 
онлайн-информацией кандидата не-
посредственно во время собеседова-
ния. « Чиновник имеет право ознако-
миться с профилем кандидата в соц.
сетях во время собеседования и мы 
это практикуем.»- заявил интервьюи-
руемый.

ABD Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü 
John Kirby, California eyaleti-

nin San Bernardino kentinde düzenle-
nen saldırıda, saldırganlardan birinin 
“evlilik vizesi” olarak bilinen K-1 vize 
işlemleriyle ABD’ye girmesi üzerine 
gündeme gelen vize tartışmaları üze-
rine vize başvurusunda bulunanların 
sosyal medya hesaplarının incelendiğini 
belirtti.

Günlük basın toplantısında, Vize 
başvurularının sadece Dışişleri Bakan-
lığı tarafından değil İç Güvenlik Bakan-
lığı tarafından da gözden geçirildiğine 
dikkati çeken Kirby, “Herhangi bir vize 
türü başvurusu durumunda, K-1 türü 
olup olmadığını bakılmaksızın, her baş-
vuru tek tek ele alınır” dedi.

Kirby, “İç Güvenlik Bakanlığı ile 
danışarak karar veriyoruz. Başvuruyu 
inceleyen memur, mülakat durumunda 
ve işin kendi üzerine düşen bölümünde 
ihtiyaç veya gereklilik hissederse kişinin 

ABD VİZESİ ALMAK İSTEYENLERE 
SOSYAL MEDYA İNCELEMESİ

ABD Dışişleri Bakanlığı, ABD’den vize almak isteyenlerin 
gerek duyulması halinde sosyal medya hesaplarının 
incelendiğini söyledi.

ИССЛЕДОВАНИЯ СМИ О 
ЖЕЛАЮЩИХ ПРИОБРЕСТИ 
ВИЗУ США
МИД США объявило о своих исследованиях на тему 
желающих получить визу США.

В Мьянме после выборов при поддер-
жке военно-силового правительства 
в адрес гражданского правительства 
совершается политический переход к 
гражданскому управлению при комис-
сии из 8 человек.

8 ноября в Мьянме, после выборов, 
завершившихся победой НЛД 

(Национальная лига за демократию), 
была сформирована комиссия из вось-
ми человек с целью контроля над пери-
одом политической реконструкции.

По данным «Channel NewsAsia», 
впервые в истории страны принято 
решение передать власть, принадле-
жавшая военно-силовым структурам, 
гражданскому правительству.

По данным СМИ, комитет, созданный 
на основе нынешней власти и победив-
шей выборы, НЛД, должен сыграть клю-
чевую роль в этот переходный период. 

По словам Вин Хтейна, выбранного 
в члены комитета, приближенный ли-
дера НЛД Аун Сан Су Чжи, «Будет про-
ведена ревизия всех затрат глав прави-
тельства, начиная от президента и его 
заместителей. Также мы приложим все 
усилия, чтобы переход власти был осу-
ществлен без излишних трудностей.»

Комитет также ответственен за ор-
ганизацию брифинга членам НЛД.

Обеспечение продолжения политиче-
ской стабильности также является одой 
из главных задач в период перехода. 

Комитет будет существовать до 
окончания срока нынешнего парламен-
та, истекающего 30 Января 2016-года.

Myanmar’da seçimler sonrasında 
askeri destekli hükümetten sivil 
hükümete siyasi geçiş dönemi için sekiz 
kişilik komisyon kuruldu

Myanmar’da 8 Kasım’da yapılan 
ve Ulusal Demokrasi Birliği 

Partisi’nin (NLD) zaferiyle sonuçlanan 
seçimin ardından ülkedeki siyasi geçiş dö-
neminden sorumlu olacak sekiz kişilik bir 
komisyon kuruldu.

“Channel NewsAsia”nın haberine göre, 
ülke tarihinde ilk kez askeri desteğe sahip 
bir hükümet, görevi sivil hükümete devre-
decek.

Haberde mevcut hükümet ve seçimleri 
kazanan NLD’nin işbirliğiyle kurulan ko-
mitenin, söz konusu hassas dönemde siyasi 
geçişin sorunsuz sağlanmasında önemli rol 
oynayacağı belirtildi.

NLD lideri Aung San Suu Çii’ye yakın 
isimlerinden ve komite üyesi seçilen Win 
Htein, yaptığı açıklamada, «Devlet başkanı 
ve başkan yardımcılarından başlayarak tüm 
resmi belgelerle harcama envanterleri ince-
lecek» ifadelerini kullandı. Htein, «Mevcut 
devlet başkanının iktidarı, ardılına sorun-
suz bir biçimde teslim etmesi için çalışaca-
ğız” dedi.

Komite, ilgili bakanlıkların NLD yetkili-
lerine brifing vermesini düzenlemekten de 
sorumlu olacak.

Geçiş sürecinde öne çıkan bir diğer konu 
da siyasi istikrarın devamının sağlanması 
olacak.

Bu süreçte görev yapacak komite, mev-
cut parlamentonun görevinin sona ereceği 
30 Ocak 2016 tarihine kadar çalışmalarını 
sürdürecek.

MYANMAR’DA 
SİVİL YÖNETİME 
GEÇİŞ ADIMI

ПЕРВЫЕ ШАГИ 
ПЕРЕХОДА К 
ГРАЖДАНСКОМУ 
УПРАВЛЕНИЮ В 
МЬЯНМЕ
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Bir ilkbahar gibi gönlüme estin,
Sevgi dağarcıkları doğdu, daha sonra gönlüme,

Sevinçle sımsıkı sarıldım ömrüme,
Korktum, elimden bir yıldız gibi kayacak diye.

Yaz güneşi doğdu daha sonra gönlüme,
Kavurdu içimdeki umudu, bir kor gibi,
Sönmez zannetmiştim içimdeki ateş,

Yavaş, yavaş külleni verdi.

Sonbahar sinyal veriyordu,
Ömrümün baharının bittiğini,
Ağaçlardan, dökülen yapraklar,

Sanki ömrümden kopan, son nefes gibiydi.

Kış herşeyin sonu oldu, baktım şöle bir halime,
Bembeyaz karattı, aydınlık dünyamı,

Soğuktan hissedemez olmuştum, kendi nefesimi,
Ayrılık zamanı gelmişti, hayatla, eyy ömrüm !

Dr. Mustafa KURT
Gazeteci-Şair-Yazar

Президент Реджеп Тайип Эрдоган обсудил 
вопросы, касающиеся мировых и 

региональных взаимных отношений с Салма́ном 
ибн Абду́л-Ази́з Аль Сау́д в Эр-Рияде.

По источникам аппарата президента, с визитом 
Эрдогана в Саудовской Аравии, во дворце 
Аль-Ямама прошла официальная встреча, где 
было обсуждено двустороннее сотрудничество, 
с целью укрепить братство и дружбу между 
Турцией и Саудовской Аравией.

Официальная встреча прошла с целью 
обсуждения создания Вышестепенного 
Стратегического Сотруднического совета меж 
двух стран. 

Были обсуждены экономические, торговые и 
энергетические вопросы, усиление взаимных 
отношений в всех сферах между этими 
странами, а также были обсуждены такие стра-
ны, как: Сирия, Ирак и Йемен.

Касательно региональных проблем,  
президентом Эрдоганом и королем Салманом 
не была решена проблема с Асадом в Сирии, 
однако было принято решение бороться против 
терроризма во всех ее проявлениях.

Президент Эрдоган и король Салман 
акцентировали на том, что не могут оставаться 
в стороне и спокойно смотреть на то, как 
погибает мусульманский народ от рук террора. 
На саммите G20, проходившем в Анталии, 
была также обсуждены вопросы о включении 
Турции в «Мусульманский альянс», созданный 
Саудовской Аравией.

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan ile 

Suudi Arabistan Kralı Selman 
bin Abdülaziz Al Suud, Ri-
yad’daki görüşmelerinde, ikili 
ilişkileri ve bölgesel konuları 
ele aldılar.

Cumhurbaşkanlığı kaynak-
larından edinilen bilgiye göre, 
Erdoğan’ın Suudi Arabistan’a 
yaptığı ziyaret vesilesiyle, 
Al Yamama Sarayı’nda ger-
çekleşen görüşmede, her 
iki ülkenin dost, kardeş ve 
stratejik ortak olduklarına 
işaretle, bölgenin kritik bir 
süreçten geçtiği bu dönemde, Türkiye ve Suudi 
Arabistan’ın işbirliği içinde hareket etmelerinin 
önemine vurgu yapıldı.

Bu çerçevede iki ülke arasında Yüksek Düzeyli 
Stratejik İşbirliği Konseyi’nin kurulması konu-
sunda mutabakata varıldı.

Ekonomi, ticaret ve enerji başta olmak üzere 
ikili ilişkileri her alanda daha da güçlendirmenin 
önemine işaret eden Cumhurbaşkanı Erdoğan ve 
Suud Kralı Selman, Suriye, Irak ve Yemen de dahil 
olmak üzere bölgesel konularda da görüş alışveri-
şinde bulundu.

Bölgesel meselelerde her iki ülkenin görüşle-
rinin örtüştüğüne, Suriye’de Esed’li bir çözümün 
mümkün olamayacağına dikkati çeken Cumhur-
başkanı Erdoğan ve Kral Selman, terörün her 
türüyle mücadele konusunda kararlı olduklarına 
değindi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Kral Selman, 
İslam’ı terörle özdeşleştirme eğilimlerinin yanı 
sıra eli kanlı terör örgütlerinin İslam dininin kav-
ramlarını istismarına seyirci kalınamayacağını da 
vurguladı. Bu konuda, G20 Antalya Zirvesi’nde 
Müslüman liderlerin sergilediği duruşu son dere-
ce önemsediğini belirten Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, Suudi Arabistan’ın “İslam İttifakı” girişimini 
de önemli bir adım olarak gördüğünü, Türkiye 
olarak bu ittifakta yer aldıklarını kaydetti.  
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ÖMRÜM
İlkbahar - Yaz-Sonbahar-Kış...

Türkiye ve Suudi 
Arabistan arasında 
stratejik işbirliği
Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Kral 
Selman iki ülke arasında Yüksek Düzeyli 
Stratejik İşbirliği Konseyi’nin kurulması 
konusunda mutabakata vardı

СТРАТЕГИЧЕСКОЕ 
СОТРУДНИЧЕСТВО 
ТУРЦИИ С 
САУДОВСКОЙ АРАВИЕЙ
Президент Эрдоган посетил короля 
Саудовской Аравии и обсудил 
тему создания Высшестепенного 
Стратегического Сотруднического 
совета между двумя странами
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Değerli Sivil İnisiyatif Gazetesi 
Okurları ;

 Şu ya da bu şekilde, şurada ya 
da burada, şundan ya da bundan 
duyduğumuz, bir çok zamanda 
aslı astarı olmayan “Elimizde yurt 
dışı bir bankadan alınmış… mil-
yon dolarlık “ banka garantisi var, 
iyi bir müteahhit bulun da bunu 
kullanalım gibi ifadeleri duymuş-
luğumuz vardır.

Hayal aleminde ya da dolandı-
rılmaya müsait bir potansiyelde 
olanlar, Yurt dışı banka garantileri 
ile büyük yatırım yapmak isteyip 
büyük proje ve kredi sağlama 
hayalinde olanların  potansiyel 
kurban seçildikleri bir konudur 
bu. Buradan hareketle biraz detay 
sunalım :

1. Banka garantileri alınıp satı-
larak el değiştiren menkul araçlar 
değildir,

2.Genel olarak , İhale temina-
tında kullanılmak üzere çıkarı-
lanlar dışında fiziksel kopyaları 
olmaz ve  elden, ele dolaşmazlar. 
Orijinal kopyası elde bulunmama-
sıyla  beraber bankadan bankaya 
ve uluslar arası yüksek güven-
likli bankacılık kilit sistemi diye 
bilinen  swift kodu (Society for 
Worldwide Interbank Financial 
Telecommunication’ın kısa adı 
olan Swift; Tüm dünyadaki banka-
lar arasında elektronik fon trans-
feri standardı sağlayan bir sis-
temdir. Bu sistem BIC “Bank 
Identifier Codes”  kodu yani ban-
ka tanımlama kodu sayesinde her 
bankayı tanımlamaktadır)  mari-
feti ile onaylanarak (confirmed)  
gelirler,

3. Özel durumlar hariç ISIN 
numarası taşımak zorunda değil-
dirler,  genelde de taşımazlar.

4. ICC 458 (İngiltere Ticari 
Kanunları)  formatında olurlar 
ve MT760 (Money Transfer 760) 
SWIFT formatında çıkarılarak 
onaylanırlar,

5. Transfer edilebilir nitelikte 
olmaları akreditif transferi gibi 
algılanmamalıdır. Bu işlemlerde 
ya temlik ya da doğrudan  transfer 
sözkonusu olup aktarılan hesap 
tam yetki sahibidir,

Bu bilgiler ışığında , Banka ga-
rantilerinde olmaması gerekenlere 
kısaca bir göz atalım :

1. Adı sanı duyulmamış olmak-
la beraber Uluslararası bankacılık 
dökümanlarında da yer almayan 
bir çok private (özel) bankalar 
ve bunlara ait banka  garantileri 
mevcuttur. Bu bankalar ya SWIFT 
sistemine kayıtlı değillerdir ya da 
yerli para birimleri  dışında ödeme 
yapacak yetkileri yoktur. Birçok 
banka da yerel banka olarak ku-
rulmuş olup , kapasitelerinin üze-
rinde olan miktarlarda teminat 
mektubu vermeye çalışmaktadır-
lar. Örnek verecek olursak ,  öden-
miş sermayesi   elli milyon dolar 
olan bir bankanın 250 milyon do-
lar banka garantisi vermeye çalış-
ması bu dolandırıcılık sektörünün 
en bilinenlerinden bir tanesidir,

 2. Hiç bir banka garantisi,  çı-
kartılmış olarak kendine kullanım 
yeri  aramaz, bu işin simsarlığını 
yapan şahısların elinde kapı kapı 
dolaşmaz , kırılacak banka ve 
ya satılacak alıcı aramaz. BANK  
GUARANTEE (Banka Garantisi 
) çıkartılmış ise her yerde para 
veya kefalet yerine geçer , yeter ki 
Uluslararası Bankacılık Sistemine 
kayıtlı bir bankadan alınmış ol-
sun,

3. Hiçbir banka garantisi yo-
lunu kaybedip bir kahvehane, 
restoran  ya da pastane  masasına 
düşmez,

4. Banka garanti dökümanla-
rında “undertake to pay (ödeme 
taahhütü)”  ifadesi olmalıdır “pro-
mise to pay (ödemeye söz verme) 
ifadesi”  bankanın ödeme  sorum-
luluğunu ifade etmez ,  karşılığı 
nakit değil de içi boş  (!)  bir senet 
de olabilir ki çoğunlukla böyledir,

5.En önemli hususlardan bir 
tanesi  ise banka garantileri biline-
nin aksine  kiralanmazlar dolayısı 
ile “sana teminat gönderelim sen 
yarısını bize geri gönder yarısını 
da kendi  projene kullan” yaklaşı-
mı da  doğrudan dolandırıcılıktır. 
Alır kullanırsınız ancak vadesi 
geldiğinde ise  tüm kredi borcu ile 
baş başa  kalırsınız,

6. Banka garantileri iki muha-
tap vebu iki muhatabın bankaları 
arasında gerçekleşen  karşılıklı 
şart ve teminat ilişkisine bağlı ola-
rak  oluşturulmuş değerli evraktır,

Sözün kısası yolda belde bulun-
maz, cafe’de pastahane de konu-
şulmaz , birden kredi bulma veya 
aniden zengin olma heveslisi olan 
ilgililerin dikkatli olmamaları can-
larının yanmasına sebep olacaktır. 

Дорогие читатели газеты 
«Гражданская Инициатива»,

Наверное, нам всем приходи-
лось слышать так или по-друго-
му, здесь или там, от этого или 
другого, обычно недостоверные 
выражения как ``у нас есть 
банковская гарантия, которая 
куплена у иностранных банков 
и стоит миллионы долларов, 
найдите хорошего подрядчика 
чтобы могли это использовать.  

Жертвами махинаций ста-
новятся люди, у которых есть 
потенциал быт обманутыми 
или   мечтатели, которые хотели 
сделать вложения с зарубежны-
ми банковскими гарантиями,  
мечтая о больших проектах и 
кредитах. Здесь представлены 
некоторые детали: 

1. Банковские гарантии – 
это не рыночные инструменты, 
которые можно продавать или 
передавать, 

2. Обычно нет других 
копий, кроме выданных для 
исползования в тендерной га-
рантии и ходят из рук в руки. 
Помимо того, что нету копии 
оригинала они приходят с 
подтвержденным так называе-
мым кодом (Society for interbak 
financial telecomunication - си-
стема, которая подходит по ми-
ровым банковским  стандартам 
переводов денег. эта система BIC 
“Bank Identifier codes” определя-
ет все банки).

3. За исключением особых 
случаев не обязаны носить и об-
ычно не носят ИСИН

4. Бывают в формате ИЦЦ 
458 (Английские Торговые Зако-
ны), выводятся и подтвержда-
ют в формате  МТ760 (Money 
Transfer 760) shift 

5. Переводимый характер 
не должен восприниматься как 
кредитный перевод. 

6. Этот процес вопрос по 
назначению или прямого пере-
вода и счет имеет полное право.

В свете этих информаций, 
рассмотрим все, что не должно 
быть в банковских гарантиях:

1. Есть частные банки и их 
гарантии, которые неизвестны и 
не включены в список междуна-
родных банковских документов.  
Эти банки либо не зарегистри-
рованы в SHIFT  системе, либо 

не имеют право исползовать 
валюты, кроме местной. Многие 
банки, открытые как местные 
банки, пытаются дать гарантий-
ное письмо на сумму, превы-
шаюшее их емкость. Например: 
попытка банка с оплаченным 
акционерным капиталом в 
50000000 долларов  банковскую 
гарантию в 250 миллионов, яв-
ляется одним примером махина-
ционного сектора. 

2. Ниодна сделанная бан-
ковская гарантия не ищет себе 
место, люди, рекламируюшие ее, 
не ходят  по домам, вместо этого 
банк терпит крах или продается. 
Если BANK GUARANTEE (Га-
рантия банка ) сделана, она ве-
зде может заменить деньги или 
залог, главное чтобы она была 
сделана в банке, зарегистриро-
ванном по международной бан-
ковской системе.

3. Никакая гарантия банка 
не поменяет свое направление,  
чтобы основать кафе, ресторан 
или кондитерскую.    

4. Документы банковской га-
рантии “undertake to pay (оплата 
обязательства)”  должен быть 
“promise to pay  (обещать запла-
тить) выражение”  не означает 
ответственность оплаты банка,  
в обмен не наличными, а впу-
стую  (!) может быть и один за-
конопроект, что в основном так 
и происходит.

5. Один из основных вопро-
сов, банковские гарантии  про-
тив известного не могут быть 
арендованны, поэтому выра-
жение как “ мы тебе отправим 
сумму, половину отправь нам,а 
другую используй для своего 
проекта” является чистой воды 
махинацией. Вы возьмете эту 
сумму и даже вложите в свой 
проект, но когда придет дата по-
гашения, вам придется погасить 
всю сумму. 

6. Банковская гарантия - это 
ценный документ, который 
огласует о взаимном условие и о 
гарантии в отношениях  между 
двумя собеседниками банков.

В кратце эти дела не решают-
ся в кафе, в кондитерском  или 
же на дороге ,люди, которые 
захотят вдруг найти кредит или 
же внезапно стать богатым не 
бывают осторожными, что при-
водит к их удручающей ситуа-
ции.

Avni KOZAN
Uluslararası 

Finans ve Yatırım 
Uzmanı

YURT DIŞI  BANKA 
GARANTİLERİ (BG)
SAHTEKARLIĞI

МАХИНАЦИОННЫЕ 
ГАРАНТИИ МЕЖДУНАРОДНЫХ 
БАНКОВ
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Президент турецко-
американского союза и Нью-

Йоркского гиресунского общества, 
Саваш Шахин, был обнаружен 
на представлении мероприятий, 
приближающихся выборов в 
США и ситуации параллельной 
структуры  деятельности в США.

Саваш Шахин заявил о том, 
как обстоит дело с Турецкой 
общиной, проживающей в США, 
что она более интегрирована в 
американскую политику, нежели в 
прошлом году. С. Шахин: « Пусть 
в американской политике будут 
объединенные в США, как мы, 
общины, будут также в культурном 
и экономическом понимании и на 
всех платформах будут применять 
усилия. И мы, для поддержания 
хороших отношений, время от 
времени будем идти навстречу 
американским политикам. В ноябре, 
грядущего года, предстоят выборы. 
Будут участвовать как кандидаты 
от республиканцев, так  и от 
демократов, к примеру, некоторые 
кандидаты, почти как Дональд 
Трамп, стремятся к расистским 
речам, извлекая из этого выгоду. 
В свободной стране, как Америка, 
не должно быть места расистским 
высказываниям, и такой кандидат 
просто не примет свободу страны.»

ОПАСНОСТЬ ДОНАЛЬДА 
ТРАМПА В ОТНОШЕНИИ 
МУСУЛЬМАН, ПРОЖИВАЮЩИХ 
В США

Считающий Трампа расистом, 
критик анти-мусульманской 
кампании Шахин заявил: « Речи, 
несущие анти-мусульманский 
характер на лицо. Один из 
кандидатов-республиканцев на 
предвыборной кампании Дональда 
Трампа сказал: « Мы выдворим всех 
мусульман из Америки и не будем 
пускать на территорию Америки» , 
однако эти слова не принимаются 
ни своей партией, ни американской 
политикой. Мы, как турецкая и 

мусульманская община, осуждаем 
такое высказывание. Мы всегда 
будем противниками таких слов».

Шахин также отметил: «Исходя 
из их способа проведения 
предвыборных кампаний, где звучат 
расистские речи, не думаю, что кто-
либо из мусульман проголосует 
в пользу них. Поэтому остается 
только кандидат от демократов 
Хилари Клинтон. В случае того, 
если Трамп будет кандидатом 
от республиканцев, то у Хилари 
Клинтон больше шансов». 

«РЕЛИГИОЗНОЕ ОБЩЕСТВО 
ГЮЛЕНА (ЖЕМААТ), КОТОРОЕ 
ГОДАМИ НАХОДИТСЯ В 
АМЕРИКЕ» 

Саваш Шахин, акцентирующий 
на том, что жемаат Гюлена 
уже не признается турецкой 
общественностью в Америке, 
сказал: « Есть люди, которые были 
вовлечены и уже годами в этой 
группе. Среди этих людей до сих 
пор есть те, кто отрицает и не 
считает себя обманутым. Прожи-
вающие заграницей турки соби-
рают голоса для таких партий, как 
ДПН (демократическая партия 
народов) с момента начала го-
лосования. Также они пытаются 
внушить восприятие о турецкой 
и иностранной общественности 
только негатив, тем самым 
появляются террористические 
группировки и мы считаем их 
опасными для нас. Группировка 
Гюлена в Америке, опираясь на 
веру, делает обманутыми многих 
и эта структура была приемлема 
в некоторых заинтересованных 
регионах Америки. Все потому что 
турецкий народ придает огромное 
значение вере, что делает более 
уязвимым. И этим группа Гюлена 
хорошо воспользовалась некоторое 
время. Группа Гюлена повязла 
снизу в поклонении, посередине в 
торговле и покрыт изменой». 

bunları Türk ve Müslüman toplumu 
olarak kınadık kınıyoruz. Böyle ırkçı 
söylemlerin her zaman karşısındayız” 
ifadelerini kullandı.

Amerika’daki Müslümanların en 
büyük sorununun organize olmuş bir 
yapılarının bulunmadığına dikkat çeken 
Şahin ”Bu sisteme göre ırkçı söylemler 
ile seçim kampanyası yürüten birine 
Müslümanların oy vereceğini düşün-
müyorum. O yüzden geriye kalan sa-
dece demokratların adayı olan Hillary 
Clinton. Eğer Cumhuriyetçilerin adayı 
Trump olursa Clinton’un da başkanlığı 
garantilenmiş olacak” şeklinde konuştu.

“ABD’NİN İÇİNDE YILLARCA BU-
LUNMUŞ GÜLEN CEMAATİ VAR”

Gülen cemaatinin yapısının Ameri-
ka’daki Türk toplumu tarafından artık 
kabul görmediğini vurgulayan Savaş 
Şahin “Yıllarca bu grubun içinde yer 
almış kişiler var. Bu kişiler içinde hala 
aldatıldığını kabul etmemekte ısrar 
edenler var. Yurt dışında yaşayan Türk-
ler seçimlerde oy kullanmaya başladı-
ğından bu yana HDP gibi bazı partilere 
çalıştılar, onlara oy topladılar. Aynı 
zamanda hem Türk toplumu üzerinde 
hem de yabancı siyasetçiler üzerinde 
Türkiye aleyhinde bir algı yönetimi 
yapmaya çalışıyorlar. Biz bunlara terör 
örgütü diyoruz çünkü en az silahlı terör 
örgütü kadar tehlikeli olarak görüyoruz. 
Gülen grubu Amerika’da inanç üzerin-
den insanları işliyordu ve bu yapının 
Amerika’da toplum açısından kabul 
görüldüğü bölgeler oldu. Çünkü Türk 
milleti inancına çok fazla sahip çıktığı 
için bu yönleri ile kullanılmaya da mü-
sait oluyorlar. Ve bu grup da bunu bir 
dönem iyi kullandı. Gülen grubunun 
altı ibadet, ortası ticaret, üstü ihanetle 
meşgul oldu” diye konuştu.

Türk Amerikan Demokratlar Bir-
liği Başkanı ve New York Gire-

sunlular Derneği Başkanı Savaş Şahin, 
ABD’de yaklaşan seçimleri ve paralel 
yapının ABD’deki durumu ve faaliyetleri 
hakkında açıklamalarda bulundu. 

ABD’de yaşayan Türk toplumunun 
Amerikan siyasetine önceki yıllara göre 
daha entegre olmuş durumda olduğu-
nu belirten Şahin, ”Bizim gibi ABD’de 
dernekleşen toplumlar Amerika’nın 
siyasetinde olsun, kültürel anlamda 
olsun ve ekonomik anlamda olsun bü-
tün platformlarda yer alma çabasında 
oluyorlar. Bizler de Türkiye’nin Amerika 
ile ilişkilerinin daha da ileri ve iyi sevi-
yelerde olması için Amerikalı siyasetçi-
lerle zaman zaman bir araya geliyoruz. 
Önümüzdeki yıl Kasım ayında yeni bir 
seçim var. Amerika’da Cumhuriyetçiler 
’in ve Demokratların adayı var ve bazı 
adaylar mesela ’Donald Trump’ gibi 
oldukça ırkçı söylemler peşinde ve bu-
nun üzerinden prim yapmaya çalışıyor. 
Amerika’nın özgürlükçü yapısının için-
de böyle ırkçı söylemlerin yer bulması, 
böyle bir adayın Amerika’nın özgürlük-
çü sisteminin kabul etmesi mümkün 
değildir” dedi.

ABD’DE YAŞAYAN MÜSLÜMAN-
LAR İÇİN “DONALD TRUMP” TEH-
LİKESİ

Trump’ın izlediği ırkçı ve Müslü-
man karşıtı seçim kampanyasını eleş-
tiren Şahin “Müslümanlara karşı ırkçı 
söylemleri bulunuyor. Cumhuriyetçi 
adaylardan birisi olan Donald Trump’ın 
seçim kampanyasında ’Bütün Müslü-
manları Amerika’dan dışarı atacağız ve 
Müslümanları bu ülkeye kabul etmeye-
ceğiz’ gibi söylemleri var ve bu söylem-
leri kendi partisi ve Amerikan siyaseti 
tarafından benimsenmiyor. Bizler de 

Türk Amerikan Demokratlar Birliği 
Başkanı Savaş Şahin, Fetullah 
Gülen ve cemaatinin ABD’deki Türk 
toplumu tarafından artık kabul 
görmediğini söyledi.

Председатель турецко-
американского объединения 
Саваш Шахин заявил о том, что 
Фетхуллах Гюлен и турецкая 
религиозная община (жемаат) в 
США больше не признаются.“Savaş Şahin “Yıllarca bu grubun içinde yer almış kişiler var. 

Bu kişiler içinde hala aldatıldığını kabul etmemekte ısrar 
edenler var” «Саваш Шахин: «Есть люди, 

которые были вовлечены и уже 
годами в этой группе. Среди 
этих людей до сих пор есть те, 
кто отрицает и не считает себя 
обманутым»».
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ANKARA ( Sivil İnisiyatif ) - Tür-
kiye Emlak Müşavirleri Federasyonu 
(TEMFED) Genel Başkanı, Türkiye tüm 
Emlak Müşavirleri Federasyon Genel 
Başkanı, Avrupa Emlakçılar Birliği 
(EPAG) Türkiye temsilciliği görevini 
sürdürmekte olan Ali Taylan, Ankara 
Ticaret Odası Yön.Kur.Üyesi ve Kars-
Ardahan-Iğdır Dernekler Federasyonu 
Genel Başkanı Erdoğan Yıldırım, An-
kara Tüm Emlakçılar Meslek Odası Ye-
nimahalle Oda Temsilcisi Oktay Çiftçi; 
Kırgızistan- Türkiye Fahri Konsolosu 
ve aynı zaman da Başkent Platformu 
Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt’u ma-
kamın da Sivil Toplum Kuruluşlarının 
önemi beraberinde ulusal, bölgesel ve 
Küresel Sorunlar hakkında ziyaret has-
bihalde bulundular. 

Başkent Platformu Genel Başka-
nı Dr. Mustafa Kurt;  “Gelecek de 
barış ve kardeşlik içinde yaşanabilir 
güzel bir dünyayı hep birlikte inşa 
edeceğiz. “ 
Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. 
Mustafa Kurt; “insanı yaşat ki devlet 
yaşasın” düsturu çerçevesinde bütün 
dünya insanları için çalışmaya talip ol-
muş bir sivil toplum kuruluşuyuz.

Başkent platformu felsefesini Os-
manlı imparatorluğunun kuruluş 
felsefesi olan “İnsanı yaşat ki devlet 
yaşasın” anlayışından almıştır. Başkent 
Platformu insanlar arasında dinsel, dil-

sel, ırksal, mezhepsel ve siyasal görüş 
ayrımı yapmaksızın, dünya insanlarını 
kucaklayan bir sivil oluşumdur. Os-
manlı imparatorluğu üç kıtada bir çok 
milletin bir arada yaşamasına imkan 
vermiş, ayrıca din, dil, ırk, ayrımı yap-
madan barış, huzur ve kardeşlik içinde 
624 sene o günkü koşullarda at üstünde 
büyük bir coğrafyada barış ve kardeşlik 
içinde varlığını sürdürmüştür.

Bizler de ecdadımızın yaptığı gibi 
insan odaklı hizmet üreten ve hizmet-
lerinin karşılığında dünyalık hiçbir şey 
beklemeyen gönüllü bir kuruluşuz. Bi-
lindiği gibi her canlı ölümü tadacaktır. 
üç tane türev vardır ki bir anlamda bir-
birine benzerler! bitkiler, hayvanlar ve 
insanlar. Üçü de yer, içer, göçer sonra-
sında göçer giderler, yani ölürler. İnsanı 
bitkiden ve hayvandan farklı kılan as-
lında ölümsüz yapan fark! (insan oğlu-
nun hizmetleri ve eserleridir.)  insanlar-
da ölür ama eserleri varsa kendisi kalıcı 
olur ve ölümsüzleşirler. Bunların başın-
da da en güzel görevlerden eserlerden 
biride insan yetiştirmektir. Ecdadımı-
zın, ata babalarımız yaptığı gibi yedi içti 
göçtü değil, tarihe iz bırakmalı insan…. 
İnşallah hep birlikte bu bilinçle hareket 
ettiğimiz de gelecek de barış kardeşlik 
içinde yaşanabilir güzel bir dünyayı hep 
birlikte inşa edeceğiz. Dedi. 

Hacı Ali Taylan,”tüm emekleri-
miz ülke ve devlet menfaatinedir.”

TEMFED Başkanı Ali Taylan, mes-
leğe başladığım ilk günlerden bu yana 
meslek dernekleri, meslek oda ve Türki-
ye Emlak Müşavirleri Federasyonu’nun 
(TEMFED) kuruluşlarını gerçekleştir-
miş mesleki çalışmaların içerisinde bu-
lundum. Ankara Tüm Emlakçılar Mes-
lek Esnaf Odası ve Türkiye Tüm Emlak 
Müşavirleri Federasyonu’nun  ve kuru-
cu Başkanlık görevlerini yapmaktayım. 
Tüm bu gayretli çalışmalarımız sadece 
kendimize belirli sıfatların yüklenmesi 
için değil bu mevkilerde ülke ve devlet 
menfaatini düşünerek ülkemize katkıda 
bulunmaktır dedi.

Taylan; Başkent Platformunun ve 
siz değerli genel başkanın çalışmalarına 
baktığım da misyonunuzun özeti olan “ 
insanı yaşat ki, devlet yaşasın “ an-
layışını benimseyerek hizmet vermeniz 
beni ziyadesiyle etkiledi. Bu gün ülke-
mizde ve dünyada bu misyona uygun 
hareket eden faaliyet yürüten STK sayı-
sı maalesef çok az.. Baktığımızda sizler 
Osmanlı imparatorluğunun felsefesi 
olan “ insanı yaşat ki, devlet yaşasın 
“  anlayışına hizmet etmeniz aslında 
tüm insanlığa hizmet etmeniz anlamına 
gelir. Bu anlayış sadece STK’lar da de-
ğil dünyayı yöneten tüm yöneticilerin 
anlayışı, görüşü, felsefesi olmalı çünkü 
merkezde insan var. Ne mutlu size ve 
bu misyona hizmet eden kurum kuru-
luş ve insanlara..

Genel Başkan Erdoğan Yıldırım, 
“ Bundan böyle STK denildiğinde 
hep aklımızda yüreğimizde Başkent 
Platformu gibi Osmanlı gelecek öy-
lede olmalı ve ata mirasımıza sahip 
çıkılmalı dedi..”

Ankara Ticaret Odası Yön.Kur.Üye-
si ve Kars-Ardahan-Iğdır Dernekler 
Federasyonu Genel Başkanı Erdoğan 
Yıldırım; bugün sadece ATO veya Kars-
Ardahan-Iğdır Dernekleri gibi sivil ku-
ruluşlarda olmam STK’lar hakkında gö-
rüş ve düşüncelerimi söylemem yetersiz 
kalır hatta  çok uzun yıllardır STK’ların 
içinde olmam hasebi ile tecrübelerimi 
önüme koyduğumda ne kadar eksik 
kaldığımı bu gün Başkent Platformu 
Genel Başkanı Sayın Dr. Mustafa Kurt’u 
dinlediğimde ecdadımızın bize bıraktı-
ğı misyonu daha iyi anlıyorum desem 
yeridir. Biz şanlı tarihimizi hep kitaplar-
dan okuduk, okuduklarımız kulağımıza 
hep hoş gelir, lakin sahada uygulama 
örneği bulamadığımız için ütopya gibi 
gelirdi maalesef. Gerçi Türkiye’nin son 
13 yılına baktığımızda Recep Tayyip 
Erdoğan’la başlayan siyasi süreç ve 
anlayış bizi çok umutlandırmadı değil; 
umutluyuz elbette lakin sadece her şeyi 
siyasetten veya devletten beklemenin 
de ne kadar yanlış olduğunu görüyoruz. 
Bundan böyle STK denildiğinde hep ak-
lımızda yüreğimizde Başkent Platformu 
gibi Osmanlı gelecek öylede olmalı ve 
ata mirasımıza sahip çıkılmalı dedi..

(TEMFED) ve (KAI)’dan  
Başkent Platformu’a ziyaret… 
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АНКАРА (ГРАЖДАНСКАЯ ИНИ-
ЦИАТИВА) – Главный директор 
ФЕДЕРАЦИИ КОНСУЛЬТАНТОВ 
ПО НЕДВИЖИМОСТИ В ТУРЦИИ 
(TEMFED), Европейский союз недви-
жимости (EPAG), Исполняющий роль 
представителя от Турции, Али Тай-
лан, главный директор объединения 
КАРС-АРДАХАН-ЫГДЫР и в то же 
время представитель глав Торговой 
Палаты Анкары, Эрдоган Йылдырым, 
Представитель всех агентств по не-
движимости, Октай Чифтчи, посети-
ли Почетного консула Кыргызстана 
в Анкаре др. Мустафу Курта. Были 
обсуждены глобальные проблемы, 
проблемы Турции и пути их решения.  

Генеральный директор столичной 
платформы др. Мустафа Курт: «Бу-
дущее можно прожить в мире и в 
братстве. Мы построим лучший мир 
вместе».

Ген. Директор Столичной платфор-
мы Др. Мустафа Курт: «Мы являемся 
объединением, которое придержи-
вается девизу «Дай жизнь человеку, 
чтобы жила страна» и работает во 
имя человечества».

«Дай жизнь человеку, чтобы жила 

страна» философия, которая оста-
лась нам от османской империи, мы 
придерживаемся и работаем ради 
людей, не разделяя на классы, рели-
гию, национальность, политические 
взгляды, и т.п. Османская империя 
объединил народы трех материков, и 
дала им возможность жить в мире и 
братстве».

Мы же в свою очередь пойдем по 
стопам своих предков, добросовестно 
трудясь ради людей бескорыстно, не 
прося ничего взамен. Всем известно, 
что каждое живое существо настиг-
нет смерть. Есть три вида живого 
существа: Животные, растения и 
человек. Все три вида едят, пьют, 
умирают. Человека от растения и жи-
вотного отличает бессмертие. Тело 
человека умирает, однако его труды, 
заслуги бессмертны. Наши предки не 
умерли, остались их заслуги, победы, 
все их следы влияют на нас сегодня и 
это делает их бессмертными. Я над-
еюсь, мы все будем исходить от этой 
мысли и будем стараться оставить 
после себя след». 

Хаджы Али Тайлан: «все наши тру-
ды в интересах страны».

Директор TEMFED Али Тайлан, 
«… я направил цель своего объеди-
нения и федерации TEMFED в пользу 
человечества с первых моих дней 
работы. Во всех агентствах по недви-
жимости в Анкаре и торговые палаты 
лежат на моих плечах, так как явля-
юсь одним из создателей. Трудясь, я 
направляю свою цель на процветание 
и развитие страны, так как тоже счи-
таю, что интерес страны не меньше 
моих в трудах каждого гражданина.»

Тайлан: Ваши труды, как гене-
рального директора столичной плат-
формы и девиз «Дай жизнь человеку, 
чтобы жила страна» меня очень впе-
чатлили и хочу тоже быть в рядах тех, 
для кого этот девиз является миссией. 
На сегодняшний день очень мало 
общественных объединений, кото-
рые бы придерживались этой мис-
сии… Вы трудитесь во благо всего 
человечества. Это не только миссия 
гражданско-общественных объеди-
нений, эта миссия должна быть для 
всего человечества. 

Генеральный директор Эрдоган 
Йылдырым, «Когда речь идет о ГОО 
сразу ассоциируется со столичной 
платформой, которая свято верит и 

придерживается наследием, остав-
шимся нам от Османской империи, 
являясь нам всем примером».

 Член представителей главст-
ва Торговой Палаты Анкары и ген. 
директор федерации объединений 
КАРС-АРДАХАН-ЫГДЫР, Эрдо-
ган Йылдырым: « Сегодня я не буду 
говорить об АТП или о федерации 
объединений, послушав сегодня речь 
генерального директора столичной 
платформы Уважаемого Доктора 
Мустафу Курта, я еще лучше по-
нял истинную ценность наследства, 
оставленное нам от предков. Наша 
славная история известна нам только 
из книг, и уст других, однако не видя, 
как все происходило на практике, мы 
и не имели представления. Смотря на 
последние 13 лет, период оставляет 
нас не без надежды, надежда есть, 
конечно, однако нужно понять, что 
нужно надеяться не только политиче-
ских лидеров или страны, нам нужно 
самим что-то делать. Исходя из всего 
этого, услышав о гражданско-обще-
ственных объединениях, в наших 
сердцах и мыслях ассоциативно появ-
ляется столичная платформа, которая 
достойно несет оставшееся от пред-
ков, османской империи, наследство.»

ФЕДЕРАЦИЯ КОНСУЛЬТАНТОВ ПО 
НЕДВИЖИМОСТИ В ТУРЦИИ(TEMFED) И ( KAI ) 
посетили столичную платформу…
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Директор объединения HAYAD 
Рахми Варды

HAYAD (Hatay Yardımlaşma Derneği) 
– объединение, созданное 5 лет назад, 
с целью помочь сирийским братьям 
беженцам.

Род, религия, столпа религии, цвет 
не важны.

Смысл в том, что не важно кто, 
Курт или Туркен, Араб, они должны 
бороться за одно.

Наше объединение во главе 
с Хатаем работает вместе с 689 
мухтарами, главный корпус находится 
в Кырыкхане.

Во всех регионах Хатая есть 
представители.

Члены HAYAD работают на 
добровольной основе, не получая за 
работу ни копейки.

Мероприятия:
Ежедневно мы направляем в 

больницы, где только 22 доктора, по 
500 сирийцев, также лекарства тоже 
бесплатные.

На одной печи во время святого месяца 
Рамадан мы печем 10 тысяч, а в обычные 
дни около 2 тысяч хлеба для них.

На одной машине скорой помощи 
мы возим сирийских больных или 

мертвых так же бесплатно.
1 бак воды им выдается ежедневно.
Во время святого месяца Рамадан, 

устраиваем 800 студентам вечернее 
разговение ежедневно.

600 сирот получат право обучаться в 
школе, которое ныне только строится. 

По всему Хатаю начисляется около 
300000 сирийцев. Из них 15000 живут в 
палатках. Для их социального развития 
и нужно это объединение.

Сирийского больного обследуют 
в другой палате, чтобы избежать 
конфликтов с турецким населением. 
Больница ХАЙАД может послужить 
примером для города. Там работают 
сирийские доктора

Сирийские доктора очень заняты.
Затраты больницы не погашаются 

страной.
Все затраты идут со стороны 

гражданско-общественных 
объединений.

В новом году все затраты перейдут 
международному объединению IMC.

Больница, в которой только 20 
докторов, получая зарплату, обошлась 
бы стране в 400 тыс. турецких лир в 
месяц и 5 млн. в год. Страна может 
решить наши иные проблемы.

girecektir.

Suriyeli gençlere futbol takımı, 3 
dilde ilahi söyleyecek grup ve folklor 
ekibi ile gençlere enerjilerini atacak 
etkinlikler yapıyoruz.

Hatay’ın tamamında 300.000’den 
fazla Suriyeli var. Bunların 15.000’i 
5 adet çadır kentte kalanları kader-
leriyle baş başa. Bunların toplumsal 
uyum için STK’lara daha fazla önem 
verilmeli.

Suriyeli hastalara Türk hastaları 
ayrı yerlerde muayene edilmeli ora-
da oluşacak çatışma iç barışı boza-
bilir. HAYAD Hastanesi bu konuda 
devlete örnek olabilir. HAYAD has-
tanesinde Suriyeli doktorlar çalış-
makta dolayısıyla Suriyeli hastalarla 
ilgili dil sorunu bulunmamaktadır.

Suriyeli doktorlara istihdam sağ-
lanmaktadır.

Tüm bu hastanenin devlete tek 
kuruş gideri yoktur.

Dernekler bu hastanenin tüm 
giderlerini STK’larla çözmektedir.

Örneğin HAYAD Hastanesi maaş 
ve masraflarını 1 yıl HASENE Al-
manya IGMG Milli Görüş

2 yıl Tuzla Belediyesi

Yeni yılda IMC Uluslararası bir 
dernek tüm maliyetleri karşılamak-
tadır.

20 doktorlu bir hastane devlette 
olsa aylık 400 Bin TL civarı yıllık 
5 Milyon civarı masrafı olacaktır. 
Oysa biz devlete tek kuruş maliyet 
çıkarmadan bu hizmeti yapıyoruz. 
Ancak devlet bizim çözemediğimiz 
konuları ikinci basamakta çözebilir.

İnsani İnşa Derneği Suriye 
Yardım Koordinatörü Tarkan 
Niğdelioğlu

Türk Kökenli bir dernek olan İİD 
İstanbul merkezlidir.

İstanbul, Yayladağı, Kırıkhan tem-
silcilikleri olan Suriye’de Atme kamp-
larında özellikle eğitim faaliyetlerinde 
bulunan ve yaklaşık 9 Bin öğrenciye 
eğitim veren bir STK’dır.

Eğitimlerimiz ilkokul, orta ve lise 
seviyesindedir.

Yaklaşık 200 Suriyeli 10 Türk’e 
istihdam sağlıyoruz. Eğitimin tüm 
ihtiyaçlarını karşılıyoruz. Maaşların 
bir kısmını UNİCEF kalan tüm mali-
yetleri derneğimiz karşılamaktadır.

Eğitim yanında yardım, ibadetha-
ne ve yetim çalışması yapmaktayız.

Özellikle Suriye’den Türkiye’ye  
daha fazla mülteci gelmesin diye 
sınırın öte yanında ciddi çalışmalar 
yapmaktayız.

Sınır ötesinde şimdiye kadar has-
tanelere 1 Milyon Dolarlık akaryakıt 
yardımı yaptık, gıda barınma, çadır 
ve yakacak yardımı yapmaktayız.

Önerimiz STK’ların muhatap 
bulacakları koordinasyon merkezi 
bu sahada elini taşın altına koyan 
STK’ların onurlandırılması lazım. Bu 
bölgedeki Devlet Memurları kızdımı 
ne İŞİD’ciliğimiz ne vahabiliğimiz ne 
de teröristliğimiz kalıyor. Bu zihni-
yetteki Devlet memurlarının derhal 
alınıp yerlerine vicdan sahibi yöneti-
cilerin atanması gerekmektedir.

Yetkililerle birebir görüşülürse  
daha fazla bilgi verme imkanımız 
vardır..

HAYAD Yardımlaşma Derneği 
Başkanı Rahmi Vardı

HAYAD (Hatay Yardımlaşma 
Derneği) 5 yıldır kurulan HAYAD 
Suriyeli muhacir kardeşlerimize hiz-
met etmek için kurulmuştur.

İlkesi mazlumun dini, ırkı, mez-
hebi, rengi sorulmaz.

Bu manada hem Türkmen hem 
Kürt, hem Arap muhacirlere hizmet 
eder.

Derneğimiz Hatay Genelinde 689 
muhtarla birlikte çalışır, merkezi 
Kırıkhan’dadır.

Hatay’ın tüm ilçelerinde temsilcisi 
vardır.

HAYAD üyeleri maaş almadan 
tamamen gönüllülük esasıyla çalışır 
her mahallenin her beldenin ilçenin 
bir sorumlusu vardır.

FALİYETLERİ:

1 Hastane mevcut 22 Suriyeli 
doktorla ve personelle her gün orta-
lama 500 Suriyeliye hastane hizmeti 
veriyoruz, ilaçlarda bedava olarak 
verilmektedir.

1 adet fırınımızla Ramazan’da 10 
Bin diğer günlerde ortalama 2 Bin 
ekmek ücretsiz olarak dağıtılıyor.

1 Ambulansla yaralı ve ölüleri 
ücretsiz taşır.

1 Su tankeri ile evlere ücretsiz 
içme suyu hizmeti yapar.

Ramazan ayında Bin 200 kişilik 
iftar ve kurbanlarda 8 Bin aileye 
kurban eti dağıtır.

600 yetimin barınacağı Bin 800 
öğrencinin eğitim göreceği Eğitim 
Kampüsümüz 3 ay sonra hizmete 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi Hatay İl Temsilcisi Sait İlçin; Hatay 
Bölgesindeki STK’ lar ile bölgedeki çalışmaları ve sıcak gelişmeleri siz 
değerli okurlarımız ile paylaştı 

Саит Ильчин, представитель газеты «Международная Гражданская инициатива» 
в городе Хатай: В регионе Хатай прошла встреча гражданско-общественных 
объединений и хочет поделиться с вами, дорогие читатели

Координатор объединения İnsani 
İnşa Derneği Suriye Yardım, Таркан 
Ниидеоглу

Созданное в Турции объединение 
İİD находится в Стамбуле.

Это объединение предоставляет 
возможность учиться 9 тысячам детей  
в Стамбуле, Яйладагы, Кырыкхане.

Образование мы предоставляем 
среднее, до университетское.

Примерно 200 сирийских учеников 
под обучением 10 Турков. Мы 
обеспечиваем всем, что им нужно для 
обучения.

До сегодняшнего дня затраты 
обошлись нам в 1 млн. доллар, 
также пытаемся удовлетворить все 
потребности.

Мы советуем, почитать и гордиться 
действиями этих объединений. 
Госслужащие этого региона не следят 
за тем, что борьба против терроризма, 
ИГИЛа, ваххабизма просто 
отсутствует. Такие госслужащие 
должны быть немедленно снято с 
постов и поставлены новые совестные 
правители.

Если найдутся компетентные 
лица, мы располагаем достаточной 
информацией, чтобы рассказать 
подробней.
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ANKARA ( Sivil İnisiyatif )- Adil 
Şan kısaca kimdir? Esad’ın zulmünden 
kaçarak beş yıl önce Türkiye’ye sığınan 
bayır bucak Türkmenlerinden Şan, 
Türkiye’ye geldikten sonra o günden 
bugüne birçok sivil toplum kuruluşu-
nun organizasyonuna katılmış, sanat 
yoluyla Türkmen davasını hep anlat-
mıştır.

Aynı zaman da güneydoğu bölge-
sinde halen Suriyelilerin ve Suriyeli 
Türkmenlerin tercümanlığını yaparak 
Suriyeli vatandaşların ve Türk yetkilile-
rin iletişim açısından işlerini kolaylaş-
tırmaya çalışan bir adava insanı. 

Son olarak geçtiğimiz günler de Türk 
vizyon Şarkı Yarışması›na Suriye bayır 
bucak Türkmenlerini temsilen katılan 
Adil Şan söylediği ‹Diriliş› adlı eserle 
büyük beğeni kazanmıştı.  Diriliş Er-
tuğrul dizisinin jenerik müziğini Türk-
menlere uyarlayan Adil Şan, yarışmada 
‹Jüri Özel ‹Sempati Ödülü›nü› kazandı. 
Suriye Türkmenlerini temsil ederek 
Türkiye’ye ve Türk dünyasına yine sa-
nat yoluyla yaşanan dramı haykırmıştır.

Kurt; Dünyada savaşlar var göz 
yaşı var zülüm var ama yine de biz-
ler umutsuz değiliz ve dünyaya hay-
kırıyoruz. (insanı yaşat ki devlet 
yaşasın)

Kurt; Dünyada savaşlar var göz yaşı 
var zülüm var ama yine de bizler umut-
suz değiliz ve dünyaya haykırıyoruz. 
(insanı yaşat ki devlet yaşasın) Ada-
let insan hakları bir gün herkese lazım 
olabilir zalim Esad’a de lazım olacaktır. 
Esad’ın zulmünden kaçarak Türkiye’ye 
sığınmış olan insanların Türkiye de 
olmaları hasebi ile çok şanslı olduğunu 

tüm dünya görüyor ve biliyor. Fakat 
bayır bucak Türkmenleri o kadar şanslı 
değiller sebebi malumdur ki şehirlerden 
zorla yani zoraki kaçan Türkmenler 
önce köylere şimdi ise dağlara sığındı-
lar zor koşullarda zor şartlarda hayata 
tutunmaya çalışıyorlar. Türkiye Cum-
huriyeti devleti, hükümeti birazcık el 
uzatmak istedi ama maalesef içerde 
ve dışarıda buna engel oluyorlar ve 
Türkiye’yi ateşin içine atmak istiyorlar. 
Anlamakta güçlük çekiyorum Birleş-
miş Milletler niçin var, nerede İnsan 
Hakları.! Türkiye Cumhuriyeti devleti, 
hükümeti olmasa bu insanların hali 
ne olurdu. Türkiye Cumhuriyetinden 
ve vatandaşlarından Allah razı olsun. 
Milletimiz Tarihi misyonunu yerine 
getiriyor, Kürt, Türk, Arap, Ezidi deme-
den hiçbir ayrım yapmadan iki buçuk 
milyon insana çok güzel şartlar da ev 
sahipliği yapıyor.  Bu hizmetler sadece 
parayla pulla olacak işler değil, bizim 
insanımız kadir şinastır ve Türkiye 
Cumhuriyeti devleti büyük bir devlettir 
ve en büyük insan hakları bizim mede-
niyetimizde olduğunun kanıtıdır çünkü 
bizler insanı insan gibi görüyoruz. Dedi.

Bayı Bucak Türkmeni Adil Şan; 
“Ne mutlu insanı insan gibi gören-
lere..”

Şan; Sayın başkanım sizinle en son 
Balıkesir de 9. Yörük festivalin de bu-
luşmuştuk. Siz hiçbir zaman bizleri 
yalnız bırakmadınız. Platform çalış-
maların da Türk Dünyasına cömert 
bir şekilde yer verdiğinizi görüyorum. 
Sizleri Afrika da, Balkanlar da, Türk 
Cumhuriyetlerin de, Avrupa da dünya-
nın her yerinde görmek güzel. Çünkü 
dünyanın her yerinde insan var. Bizim 
inancımıza göre insan kutsaldır, rengi, 
dili, dini görüşü ne olursa olsun insan 
insandır. Osmanlı imparatorluğu bu an-
layışla dünyada varlığını kabul ettirmiş. 
Bu gün siz diyorsunuz ki, “İnsanı yaşat 
ki, devlet yaşasın” bende sizleri sanki 
Osman, Gazi’yi, Yavuz’u, Atam Fatihi 
görür gibi görüyorum. Ne mutlu insanı 
insan gibi görenlere.. 

АНКАРА (ГРАЖДАНСКАЯ 
ИНИЦИАТИВА) – Кто же 

такой Али Шан? Сбежавший с жесто-
кости Асада в Турцию, байырбуджак-
ский туркмен. После момента приезда 
в Турцию, участвовал на множествах 
мероприятий. Рассказал о искусстве 
своего народа.

В то же время он помогает поддер-
живать связь между турками и бежен-
цами из Сирии, являясь переводчиком.

Ну и наконец в прошедшие дни про-
ходил конкурс Türk vizyon, где Адиль 
Шан одержал победу. Получил особую 
награду «Симпатию Жюри». Его труд, 
как крик туркменского народа, кото-
рую он привез с собой в Турцию и в 
тюркский мир.

Мустафа Курт: «В мире столько 
войн, потерь, скорби, но все равно в 
наших сердцах есть надежда, и мы кри-
чим в этом мире. (Дай жизнь человеку, 
чтобы жила страна)»

Мустафа Курт: «В мире столько 
войн, потерь, скорби, но все равно в 
наших сердцах есть надежда и мы кри-
чим в этом мире. (Дай жизнь человеку, 
чтобы жила страна). Справедливость к 
человеческой морали нам все сегодня 
нужно и даже жестокому Асаду. Весь 

мир видит, как повезло тем, кто сбежал 
в Турцию от жестокости Асада. Однако 
байырбуджакским туркменов сложней 
всего сбежать со своим поселений, так 
как их местности являются горными и 
тернистыми и им просто приходится 
выживать. Турция всячески пытается 
помочь им, однако им как снаружи, 
так и изнутри препятствуют спасти их. 
Мне очень сложно понять. Для чего 
созданы объединения стран и где же 
человеческая мораль и человечность? 
Если бы не турецкое правительство, 
какова была участь этих людей? Исто-
рическая миссия нашей нации в том, 
чтобы помогать человеку, невзирая на 
его происхождение, род и нацию, исхо-
дя из этого она помогла 2,5 млн. людей, 
предоставив хорошие условия для жиз-
ни. Для нас не важно то, сколько мы 
тратим на человека, Турция – огромная 
страна и цена человеческой морали 
самому человеку очень велика, види-
мо это понятие есть только в нашей 
культуре. Потому что надо возлюбить 
ближнего, как самого себя». 

Господин Адиль Шан: «Слава че-
ловеку, возлюбившего ближнего, как 
самого себя».

Шан: «Уважаемый Мустафа Курт, 
в последний раз мы виделись в Ба-
лыкэсире на 9-м фестивале Ёрук. Вы 
не оставили нас ни на секунду. Также 
вижу труды вашей поатформы, ще-
дрость и работу во благо человечества. 
Приятно вас в Африке, в тюркских сь-
ранах, в балканских странах, в Европе. 
Потому что в любое точке мира есть 
человек. В нашей вере человек очень 
свят, не важна религия, цвет кожи, 
язык, достаточно, что он просто чело-
век. Вы сегодня сказали «Дай жизнь 
человеку, чтобы жила страна», я же 
в свою очередь видеть Вас Османом, 
Гази, Явузом и отцом Фатихом. Слава 
тому, кто видит в человеке человека…

Suriye bayır bucak Türkmenlerinden Sanatçı Adil Şan’dan 
Kırgızistan- Türkiye Fahri Konsolosu Dr. Mustafa Kurt’a ziyaret…
Sanatçı Adil Şan; Suriye bayır bucak Türkmenlerini temsil 
ederek Türkiye’ye ve Türk dünyasına sanat yoluyla yaşanan 
dramı haykırdı.

ВИЗИТ ПОЧЕТНОГО КОНСУЛА 
КЫРГЫЗСТАНА В АНКАРЕ ДР. МУСТАФА 
КУРТА СИРИЙСКОГО ХУДОЖНИКА 
АДИЛЬ ШАНА
Художник Адиль Шан, сирийский байырбуджакский 
туркмен, который представил туркменов с целью 
познакомить Тюркский мир с художеством.
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